
predstavlja nekakšno mističnost, skriv-
nostnost in prvinskost fašenka, pa kar-
nevalski del v večji meri pomeni izkazo-
vanje novih idej, izvirnosti, norčavosti in 
navsezadnje tudi estetike in lepih kostu-
mov. Med karnevalskimi skupinami so se 
letos v Markovcih predstavili: Korenčki 
in zajčki iz Spuhlje, Čira – čara čarovniki 
in čarovnice iz Bukovcev, Vampirji Mar-
kovci, Želve Franček Bukovci, Grozdje 
Juršinci, Ameriški nogomet Bukovci, 
Buče Sobetinci, Biskvitki Lancova vas, 
Dva brodolomca, Medvedek Pu, Lutke 
iz glasbene skrinjice, Miki miške in Tita-
nik iz Stojncev, Lego city Mala vas, Hu-
dički Borovci in Haloški safari. V povorki 
je letos sodeloval tudi princ stojnskega 
karnevala Franc Poharič, Don Frenk I. 
Kot že nekaj minulih let so se tudi letos 
na markovskem fašenku predstavili člani 
skupine Prforcenhaus iz Kostanjevice na 
Krki, dornavski cigani in Vitezovi hunjadi, 
skupina iz Madžarske z bruhalci ognja. 
Po zaključeni povorki je sledila pogosti-
tev v karnevalski dvorani, kjer so organi-
zatorji najlepše in najbolj izvirne maske 
tudi nagradili. Nagrade od prvega do 
osmega mesta so bile denarne. Nagrado 
za prvo mesto je prejela skupina Miki mi-
ške Stojnci, ki se je na markovskem fašen-
ku predstavila z okrog sto nastopajočimi. 
Drugo nagrado so prejele Želve Franček 
iz Bukovcev, tretjo Lego city iz Male vasi, 
četrto Vampirji Markovci, peto Ameriški 
nogomet Bukovci, šesto Grozdje Juršinci, 
sedmo Lutke iz glasbene skrinjice Stojnci 
in osmo Čira čara Bukovci. 
Deveta in deseta nagrada sta bili prak-
tični, prejeli pa sta jih skupini borovskih 
hudičkov in stojnski medvedek Pu. Po-
sebno nagrado za etnografski lik so letos 
prejeli Nagošejnski piceki. 
Ob sobotni povorki, ki pomeni osrednji 
del markovskega fašenka, je letos od če-
trtka do ponedeljka, vsak večer, potekala 

Poročamo o zborih 
krajanov, ki so januarja 
potekali po vaseh 
občine Markovci.

Rebalans proračuna 
je bil glavna tema 9. 
redne in 6. izredne seje 
občinskega sveta.

Predstavljamo  
zanimive obraze  
občine Markovci  
in spoznavamo  
njihovo delo.

Etnografsko društvo Korant Markovci 
je letos organiziralo tradicionalni 21. 
Fašenk v Markovcih. Osrednji del pu-
stnega dogajanja v Markovcih je bila 
sobotna fašenska povorka skozi vasi 
Zabovci in Markovci. Že nekaj let pa 
prireditev spremlja tudi komercialni 
del – dogajanje v karnevalskem šoto-
ru oziroma dvorani. 
Na dan markovskega fašenka, v soboto, 
18. februarja, je v dopoldanskem času 
župan Milan Gabrovec najprej pripravil 
sprejem za povabljene goste, s katerimi 
si je potem pred občinskim poslopjem 
ogledal letošnjo povorko. Nastopajoči 
na povorki, teh je bilo okrog 2000, so se 
ob 13-ih zbrali pred gostiščem Ambiente 
v Zabovcih in nato skozi vas krenili proti 
Markovcem. Tudi letos je bila osrednja 
predstavitev skupin pred markovskim 
občinskim poslopjem, kjer se fašenska 
povorka tudi zaključi. Skozi vasi Zabovci 
in Markovci so nastopajoči prikazali svoj 
lik, se ob bogato obloženih mizah pred 
domačijami okrepčali in domačinom 
zaželeli rodovitno letino. Znova so se 
namreč domačini ob trasi, kjer poteka fa-
šenska povorka, izkazali kot dobri in go-
stoljubni gostitelji, ter vsem, tako nasto-
pajočim kot obiskovalcem in gledalcem, 
ponudili prigrizek, pijačo in za fašenski 
čas značilne slaščice (krofe in flancate). 
Prav tako na dan markovskega fašenka 
ni manjkalo petja, glasbe in dobre volje. 
Po vasi je tako odmevalo: »Bog dej mati, 
bog dej oča! Veseli fašenk!« K dobremu 
vzdušju pa je zagotovo pripomoglo še 
lepo sončno vreme. 
Tudi to leto je bila povorka vsebinsko 
razdeljena na tri dele (šolske skupine, 
etnografski in karnevalski del). Na čelu 
so bili učenci osnovne šole Markovci in 

21. Fašenk  
v Markovcih
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Miki miške in Miki mausi iz stojnskega Sigeta – zmagovalna skupina 21. markovskega fašenka
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Markovski koranti – eni in edinstveni. Preprosto najlepši.

otroci iz vrtca. Vrteški otroci, njihovi star-
ši in vzgojiteljice so se letos maskirali v 
prikupne čebelice, učenci in  učitelji OŠ 
Markovci pa so uprizorili zgodbo Ča-
rovnik iz Oza. Tako kot vsako leto jih je v 
povorki spremljal ravnatelj Ivan Štrafela. 
»Šolskemu« delu povorke so sledili člani 
Godbe na pihala občine Markovci, ki so 
bili maskirani v palčke. S koračnicami in 
drugimi melodijami so oznanjali veselo 
fašensko razpoloženje. Za godbo so se 
predstavili etnografski pustni liki. To so 
bili: pokači iz Župečje vasi, pokari iz Pod-
lehnika, Košutini koledniki iz Poljčan, pi-
ceki in vile (skupina OŠ Markovci), kopjaši 
FD Markovci, Nagošejnski piceki, körike 
in piceki iz Bukovcev, körike Zabovci, 
melike, ruse in medvedi iz Zabovcev in 
Markovcev, kopaja Markovci, bozjak, več 
skupin korantov ter orači in gostüvaje iz 
Zabovcev. Večina izmed naštetih likov je 
bila, pred stoletjem ali več, rojena prav 
na zabovskih in markovskih domačijah. 
Medtem ko etnografski del povorke 

tudi zabava v karnevalskem šotoru. Le-
tos so šotor postavili v obrtni coni Novi 
Jork. Vendar pa je prireditveni prostor 
pustil precej slab pečat. Že prvi večer so 
na več avtomobilih neznanci porezali 
pnevmatike, za kar sicer ne gre kriviti or-
ganizatorjev, saj so bila tovrstna dejanja 
v minulem mesecu izvršena tudi na več 
lokacijah na Ptuju. So pa organizatorji 
odgovorni za fašenski ples v blatu (v in 
izven šotora). Pred vhodom v šotor je 
bilo zaradi razmočenega terena namreč 
blata čez gležnje. Podobno ali še slabše 
je bilo tudi okrog »kadilnice«, na poti do 
sanitarij. Ker je v noči iz nedelje na po-
nedeljek še deževalo in snežilo, je bilo 
potrebno za sanitarije čakati »do kolen 
v blatu« in pod milim nebom na dežju 
oziroma snegu. Zato bi bilo smiselno 
razmisliti, da bi prihodnje leto šotorsko 
ponjavo raztegnili na nekoliko večjem 
prostoru in da bi tudi sanitarije bile pod 
streho ter da bi vsi kadilci ali pa tudi ti-
sti, ki med zabavo stopijo samo na zrak, 
imeli dovolj prostora pod šotorskim pla-
tnom, ne pa da se jih na milost in nemi-
lost pusti pod milim nebom. Glede na 
zaslužke, ki bi jih naj prinašal šotor in o 
katerih se neformalno govori v Markov-
cih, nekaj metrov več šotorskega platna 
s stroškovnega vidika ne bil smelo pred-
stavljati večjega problema. O kondenzu, 
ki po uri ali dveh razgrete zabave začne 
padati izpod stropa, pa tako ali tako ne 
velja izgubljati besed. Ampak – fašenk 
je čas veselja, druženja, norčij in zabav. 
Zato si ga je vredno zapomniti po vseh 
lepih doživetjih. Kajti – sobotna marko-
vska fašenska povorka je ena in edina. 
Izjemna in enkratna.
O letošnjem fašenskem dogajanju po va-
seh občine Markovci podrobno poroča-
mo na straneh 9, 10, 11,12 in 13.

Mojca Zemljarič

OBIŠČITE NAS TUDI  
NA SPLETNI STRANI: 

http://www.markovci.si/



Po vaseh občine Markovci so v mesecu 
januarju potekali zbori krajanov. Župan 
Milan Gabrovec se je skupaj s sodelavci 
iz občinske uprave sestal s krajani vseh 
devetih vasi markovske občine. Namen 
zborovanj je bil v prvi vrsti seznanitev z 
investicijami ali problematiko po posa-
meznih vaseh, prav tako so občani lah-
ko na župana naslovili različna vpraša-
nja, pobude ali mnenja.
Na zboru krajanov v Borovcih so navzoči 
izpostavili, da bi ob športnem parku uredili 
vaško središče, prav tako pa bi na samem 
igrišču želeli dokončati športni objekt. Po-
bude so bile podane za ureditev manjkajo-
čega dela pločnika ob regionalni cesti ter 
ureditev javne razsvetljave. Kar nekaj kritik 
pa je bilo izrečenih na račun tovornega 
prometa, ki poteka po lokalni cesti Borov-
ci–Markovci, ki pa ni namenjena tovrstne-
mu prometu.
Za vasi Prvenci in Strelci je bil sklican skup-
ni zbor. Pripravili so ga v vaško-gasilskem 
domu v Prvencih. Prvenčani so župana v 
glavnem seznanili z nekaterimi težavami, 
ki so se izkazale po gradnji kanalizacijske-
ga sistema, predvsem gre za sanacijo ka-
nalizacijskih jaškov ob cesti in poglobitev 
kanalizacijskega jaška na Capudrovi do-
mačiji. 
Več predlogov oziroma zahtev so izrazili 
krajani Strelcev, najmanjše vasi v občini 
Markovci. Že nekaj let si v kraju prizadeva-
jo za izgradnjo brunarice, v in ob kateri bi 
imeli skupni vaški prostor. Krajani Strelcev 
so izrazili željo, da bi v bodoče imeli sa-
mostojni zbor krajanov (torej ne skupaj s 
Prvenci), čemur pa župan Milan Gabrovec 
ni nasprotoval in bo njihovo željo v prihod-

Januarski zbori krajanov
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ga doma v Sobetincih smo naredili revizi-
jo projekta, ki je bil izdelan že v prejšnjem 
mandatu. Ker so bile projektantske ocene 
za gradnjo doma po teh projektih zelo 
visoke (najvišja je bila 1,8 milijona evrov), 
smo predlagali spremembo projekta, ki bi 
investicijo pocenil. S tem so se Sobetinča-
ni strinjali in tako za objekt že pripravlja-
mo nove idejne zasnove. Prva sredstva za 
gasilski dom Sobetinci bomo zagotovili v 
proračunu 2013, leto kasneje pa bi želeli 
investicijo tudi zaključiti. Nov gasilski dom 
bo najverjetneje grajen na parceli pred 
igriščem (gledano z markovske strani), na 
mestu zdajšnjega pa se bo uredila zelenica 
oziroma neke vrste vaška gmajna,« je raz-
ložil župan in dodal, da je bila v Sobetincih 
podana tudi pobuda za obnovo Lesjakove 
kapele. Ker kapela ni v občinski lasti, bo 
potrebno podati vlogo za sofinanciranje 
obnove, o kateri pa bodo potem odločali 
občinski organi. 
Nestrinjanje s tovornim prometom skozi 
vas so izrazili tudi krajani Stojncev, saj so 
lokalne ceste ozke in neprimerne za to-
vrstni promet. Se pa zaradi tovornega pro-
meta cestišče tudi bolj uničuje, zato bodo 
kmalu uredili ustrezno prometno signali-
zacijo, ki bo dovoljevala vožnjo s tovornimi 
vozili samo do Avtoservisa Vajda in ne na-
prej, kot je bilo doslej v navadi voznikov, ki 
so po vaseh izbirali bližnjice za svojo pot. 
V Stojncih so govorili tudi o ureditvi cen-
tra za medgeneracijsko druženje in o ko-
masaciji. Župan Gabrovec je povedal, da 
je slednja zaključena. Ob tem je pojasnil: 
»Kar nekaj časa smo čakali na soglasja za 
agromelioracijska dela. Eles nam namreč 
ni hotel izdati dovoljenja, ker so polja pod 
daljnovodi. Kot izgleda, je bila to samovol-
ja nekega uradnika, tako da smo morali 
vložiti kar veliko dela v to, da smo dobili 
ustrezna dovoljenja. Polja so namreč bila, 
so in bodo pod temi daljnovodi. Zato nam 
je res nerazumljivo, zakaj so nas zavirali pri 
pridobivanju dovoljenj.«
Že večkrat smo poročali, da želijo stojnski 
gasilci novo vozilo, za katerega je v 
letošnjem proračunu zagotovljenih sto 
tisoč evrov in tudi o tej temi so razpravljali 
na zboru krajanov.
Na zboru v Bukovcih pa je bila razprava o 
ureditvi cest na komasiranem območju, 
izgradnji ceste skozi del vasi Hujkari in ure-
ditvi tabel ob tematski poti. 

Mojca Zemljarič 

Na podlagi 20. člena Zakona o vrtcih (Uradni list RS, št. 12/96) in Zakon o spremem-
bah in dopolnitvah zakona o vrtcih (Uradni list RS, št. 36/10)

Osnovna šola Markovci, enota vrtec objavlja

JAVNI VPIS
NOVINCEV V VRTEC MARKOVCI ZA ŠOLSKO LETO 2012/2013

Starše obveščamo, da je vpis predšolskih otrok v vrtec Markovci za šolsko leto 
2012/13 možen vsak dan do 20. aprila 2012 od 7. do 14. ure v tajništvu Osnovne 
šole Markovci.

OŠ Markovci

vozila ter gradnje poslovno-stanovanjske-
ga objekta in vrtca. Kot je povedal župan 
Gabrovec, ga je mnenje Markovčanov po-
zitivno presenetilo, saj se z gradnjo novega 
poslovno-stanovanjskega objekta popol-
noma strinjajo, glede nakupa gasilskega 
vozila pa menijo, da izsiljevanje ni potreb-
no. Župan je bil nad takšnimi stališči vidno 
presenečen in zadovoljen, saj mu je bilo na 
občinskem svetu s strani markovskih svet-
nikov vsakič rečeno, da Markovčani gradnji 
poslovno-stanovanjskega centra, trga ter 
vrtca nasprotujejo. Na zboru krajanov pa 
je dobil povsem drugačen odziv. 
V Markovcih je bila izpostavljena še prob-
lematika okrog urejanja meteornih vod 
pri trgovini Špic, prav tako je bila podana 
pobuda za obnovo kozolca (v trikotniku pri 
Špicu) in kužnega znamenja ob regionalni 
cesti. Tudi v Markovcih so vaščani opozorili 
na prehitro vožnjo skozi vas in zato predla-
gali postavitev hitrostnih ovir. 
V Novi vasi je bila ponovno razprava okrog 
sanacije lagune. »Minulo sredo sem se 
že tretjič ali četrtič sestal s potencialnimi 
krivci za onesnaženje lagune v Šturmov-
cih. Ker enostavno ni moč doseči dogo-
vora, kdo je v kolikšni meri odgovoren za 
onesnaženje v laguni, bom najverjetneje 
podal kazenske ovadbe zoper neznane 
storilce, policisti pa naj potem ukrepajo in 
preiskujejo naprej. Če ne bo šlo drugače, 
bo potrebno vključiti še medije, nenazadn-
je pa bi svojo vlogo morale opraviti tudi in-
špekcijske službe. Vemo, da ptujska čistilna 
naprava že nekaj let ne deluje pravilno in 
tako se vse odplake iz Ptuja stekajo k nam, 
v šturmovsko laguno. Temu bo v kratkem 
potrebno narediti konec in upam, da bo 
ptujska čistilna naprava začela tudi čim 
prej delovati,« je v zvezi z laguno povedal 
župan Gabrovec. Tudi v Novi vasi je bila iz-
rečena kritika na račun tovornega prometa 
skozi vas in parkiranje tovornih vozil v vasi 
(sicer na zasebni parceli). »Kot občina smo 
zaradi vožnje s tovornimi vozili po lokalnih 
cestah prav tako oškodovani, saj težka to-
vorna vozila v primerjavi z osebnimi vozili 
bolj uničujejo cestišča. Upam, da se bomo 
lahko s kršiteljem dogovorili na miren na-
čin. Če ne, pa bomo primorani kršitve prija-
viti policiji ali redarstvu,« je pojasnil župan. 
V Sobetincih so krajani znova izrazili zahte-
vo za gradnjo novega gasilskega doma, ki 
jim je bil sicer obljubljen še v času mandata 
nekdanjega župana Franca Kekca. »V zvezi 
s pripravami na gradnjo novega gasilske-

nosti tudi upošteval. 
V Zabovcih so krajani podali pobudo za 
postavitev hitrostnih ovir, saj naj bi neka-
teri skozi vas vozili prehitro. Podan je bil 
predlog, da se ležeča cestna ovira namesti 
pri športnem parku, sicer pa so predlagali 
še ureditev dodatnega avtobusnega po-
stajališča pri mlinu in postavitev smerokaz-
nih tabel. Razprava je bila tudi o odkupu 
Marohove domačije za potrebe ureditve 
parkirišč ob gasilskem domu. Tako v Za-
bovcih kot tudi nekaterih drugih vaseh 
so krajani na župana apelirali, da bi bile 
sanitarije na pokopališču v Markovcih od-
prte ves čas. Župan Milan Gabrovec o tem 
razmišlja takole: »Na terenu sem že slišal 
nekaj kritik na račun urejenosti sanitarij 
na pokopališču. Prepričan sem, da je naša 
vežica dobro vzdrževana, v bodoče pa se 
bomo potrudili, da tudi glede sanitarij ne 
bo nobenih težav. Tega, da bi bile sanita-
rije odprte 24 ur na dan, pa enostavno ne 
morem obljubiti oziroma zagotoviti, saj bi 
se lahko zaradi pomanjkanja nadzora tam 
dogajalo marsikaj, tudi nelegalnega. Zato 
bodo sanitarije na pokopališču odprte v 
času pogrebov oziroma sedmin in ob ko-
memoracijah. Prejeli smo tudi nekaj kritik 
na račun čiščenja sanitarij. Vendar moram 
na tem mestu znova apelirati na vse upo-
rabnike, da skrbijo za našo skupno lastnino 
in ob vsaki uporabi sanitarije tudi za seboj 
ustrezno počistijo. Z zaposlenimi v režij-
skem obratu smo se dogovorili, da bodo 
pogosteje opravljali nadzor v sanitarijah 
ter poskrbeli za to, da bodo vedno na voljo 
brisače za brisanje rok in toaletni papir.« 
V Markovcih je razprava potekala okrog 
predvidenega nakupa novega gasilskega 

Na podlagi 6. člena Odloka o priznanjih 
Občine Markovci (Uradni vestnik Radio 
Tednik Ptuj. št. 5/2000 in Ur. l. RS št. 
26/2004, Uradno glasilo slovenskih ob-
čin št. 11/2008) Komisija za odlikovanja 
in priznanja objavlja  

R A Z P I S
za podelitev občinskih priznanj  

v letu 2012
- naziv »častni občan Občine Markovci«
- plaketa Občine Markovci 
- listina Občine Markovci
- pohvala Občine Markovci 

I. Občina Markovci podeljuje priznanje:
1. Naziv »častni občan Občine Markov-

ci« se podeli posamezniku, ki s svojim 
delovanjem in stvaritvami na posame-
znih področjih življenja in dela prispeva 
k izjemnemu razvoju in ugledu občine. 

2. Plaketa Občine Markovci se podeli po-
sameznikom v občini za pomembno 
in uspešno nepoklicno udejstvovanje 
na kateremkoli področju družbenega 
življenja. Plaketa se podeli tudi prav-
nim osebam ali posameznikom za po-
membne dosežke na gospodarskem 
in družbenem področju dela.

3. Listina Občine Markovci se podeli 
pravnim in civilnopravnim osebam za 

pomembne dosežke pri razvoju obči-
ne, za večletno delo in rezultate, s ka-
terimi se organizacija izkaže in uspe-
šno predstavlja občino.

4. Pohvala Občine Markovci se pode-
li pravnim in civilnopravnim osebam 
v letu, ko praznujejo okrogle jubileje 
svojega aktivnega delovanja (10., 20., 
30. itd. obletnica).

II. Predlogi za priznanje morajo vsebovati 
osebne podatke kandidata oziroma po-
datke o predlagani organizaciji, podjetju, 
zavodu in združenju v občini ter opis za-
slug, dejanj, uspehov oziroma utemeljitev 
pobude za podelitev priznanja.

III. Pobude za podelitev priznanj Občine 
Markovci lahko dajo v pisni obliki družbe, 
politične stranke, zavodi, organizacije, 
skupnosti, društva in posamezniki.

IV. Rok za oddajo predlogov za podelitev 
priznanj je do vključno petka, 30. marca 
2012 do 11. ure, ne glede na to, ali je pre-
dlog podan osebno ali preko pošte.
Vloge – predloge je potrebno nasloviti na 
Komisijo za odlikovanja in priznanja Obči-
ne Markovci, Markovci 43, 2281 Markovci.
Priznanja bodo podeljena ob letošnjem 
občinskem prazniku.

Milan Gabrovec, prof.
župan Občine Markovci, s.r.

Občina Markovci, Markovci 43, 2281 Markovci

JAVNA PREDSTAVITEV PREDLOGOV
ARHITEKTURNE REŠITVE IZGRADNJE FONTANE OB POSLOVNO 

STANOVANJSKEM CENTRU V MARKOVCIH

Občina Markovci je v mesecu februarju 2012 zaključila z naborom arhitekturnih reši-
tev za izgradnjo fontane ob novem poslovno-stanovanjskem centru Markovci.

Do odprtja razpisa je prispelo sedem (7) predlogov. 

Občina Markovci vabi vse zainteresirane na

javno predstavitev predlogov na temo

»Fontana ob poslovno-stanovanjskem centru Markovci.«
Javna predstavitev bo v sejni sobi Občine Markovci  

od 1. do 30. marca 2012.

Ogled predlogov je možen ob delovnih dnevih v navedenem obdobju v času uradnih 
ur občinske uprave. 

Ob pregledu lahko zainteresirani podajo svoje vtise, predloge in pripombe, ki jih bo 
strokovna komisija upoštevala pri izboru. 

Markovci, februar 2012      
Milan Gabrovec, prof.  

Župan
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O aktualnih naložbah, delu občinske-
ga sveta in občinske uprave smo se 
pogovarjali z županom Milanom Ga-
brovcem.

Na februarski seji je bil po številnih 
zapletih potrjen rebalans proračuna 
za leto 2012, ki omogoča nemoteno 
nadaljnjo delo. Katere naložbe bodo v 
ospredju letošnjega proračuna?
Župan M. Gabrovec: »Zagotovo bo naj-
pomembnejša naložba gradnja novega 
vrtca, za katerega smo v proračunu za-
gotovili 2,4 milijona evrov. V ta znesek 
sta všteta tudi prestavitev daljnovoda in 
ureditev nove transformatorske posta-
je. Projektantska ocena izgradnje vrtca 
(na ključ) pa znaša okrog 2,2 milijona 
evrov. Te dni smo izdali razpis za izbiro 
izvajalca, rok za oddajo ponudb je 4. 
april. Upam, da vrednost ponudb ne bo 
presegala projektantske ocene. V kolikor 
bodo cene višje, kot pričakujemo, bodo 
potrebna še dodatna pogajanja. Če pri 
zbiranju ponudb ter pri izbiri izvajalca 
ne bo nobenih težav in če bomo pra-
vočasno pridobili sklepe sofinancerjev,  
bi lahko v sredini aprila ali najkasneje v 
začetku maja začeli z gradnjo. Odprtje 
vrtca načrtujemo konec leta.
V tem letu bomo nadaljevali z gradnjo 
kanalizacijskega sistema, uredili bomo 
trg pri novem poslovno-stanovanjskem 
centru v središču Markovcev, v načrtu pa 
imamo tudi odkup dveh neprofitnih sta-
novanj. Prav tako velja omeniti ureditev 
mansardnih prostorov v občinskem po-
slopju ter gradnjo dvigala. Obenem raz-
mišljamo o odkupu poslovnega prosto-

Spomladi v Markovcih začetek gradnje vrtca

Foto: MZ

Župan Milan Gabrovec   

sarske steze in javne razsvetljave. Brž ko 
bodo odprte asfaltne baze, se bo zače-
lo polaganje asfaltne prevleke na vseh 
omenjenih površinah (cesta, pločnik, ko-
lesarska pot). Upam, da bodo dela v roku 
dveh mesecev zaključena.«
Kdaj bo zaključena gradnja male hi-
droelektrarne? 15. februarja se je iz-
tekel že drugi rok, ki je bil predviden 
za odprtje ceste čez jez v Markovcih. 
Župan M. Gabrovec: »Pred nekaj dne-
vi sem se sestal z direktorjem Dravskih 
elektrarn, ki mi je zagotovil, da bi dela 
morala biti zaključena najkasneje do 31. 
marca in do takrat imajo tudi podaljšano 
dovoljenje za zaporo ceste.«
Za nami je 21. Fašenk v Markovcih. 
Kakšna je vaša ocena prireditve?
Župan M. Gabrovec: »Zadovoljen sem, 
da smo karnevalski šotor uspeli umakni-
ti iz središča Markovcev. Prav tako smo v 
šotoru namestili leseni pod, tako da tla 
niso več asfaltna. Žal pa nismo dosegli 
nobenega napredka pri povorki, saj traja 
predolgo (tri ure in pol) in zato gledalci v 
Markovcih že začnejo odhajati iz prizori-
šča. Seveda moram na tem mestu česti-
tati vsem nastopajočim za odlično opra-
vljeno delo – tako etnografskim kot tudi 
karnevalskim skupinam ter učencem in 
učiteljem šole in vrtca. Za prihodnje leto 
imamo v načrtu organizacijo še kakšnih 
spremljevalnih dogodkov, s katerimi bi 
obogatili naš fašenk. Gre namreč za dogo-
dek, ki je v teh krajih edinstven. Naši pu-
stni običaji so tako bogati, da jih je vredno 
ohranjati, bogatiti in z njimi tudi živeti.« 

Mojca Zemljarič

graditi poslovne objekte, bi v roku štirih 
let morda lahko obrate tudi odprli in za-
čeli zaposlovati. Seveda imam v mislih 
tukaj najprej zaposlovanje naših obča-
nov. Hkrati pa odpiranje novih podjetij 
na območju naše občine pomeni tudi 
dodatna sredstva iz pobranih davščin za 
naš občinski proračun.«
V Sobetincih je obnova cestišča z gra-
dnjo pločnikov in kolesarske poti v za-
ključni fazi. Že pred tem ste v tej vasi 
uredili tudi kanalizacijski sistem. Na 
kateri točki so trenutno dela?
Župan M. Gabrovec: »Pred zimo nam 
je na cestišče uspelo položiti grobo as-
faltno prevleko, pripravili pa smo tudi 
vse potrebno za ureditev pločnika, kole-

ra v pritličju občinske stavbe, 
kjer je danes servis ortoped-
skih pripomočkov.«
Vrtec bo torej najpomemb-
nejša investicija tega leta. 
Kako bo grajeno poslopje 
in kakšne bodo njegove ka-
pacitete?
Župan M. Gabrovec: »Vrtec 
bo nizkoenergetski objekt, 
saj bomo za gradnjo prejeli 
subvencijo Eko sklada v vi-
šini 280.000 evrov. Poslopje 
bo nadstropno, grajeno bo 
nadstandardno, oddelkov pa 
bo devet. Prav tako bosta  
v objektu razdelilna kuhinja, 
prostor za rekreacijo (manjša 
telovadnica) ter prostor, kjer 
bodo lahko potekale priredi-
tve ali druženja s starši otrok.«
Občina Markovci si je v minulem ob-
dobju veliko prizadevala tudi za pro-
dajo zemljišč v obrtni coni Novi Jork. 
Kako uspešni ste bili pri prodaji?
Župan M. Gabrovec: »Trije hektarji ne-
prodanih komunalno urejenih parcel v 
obrtni coni nam kot takšni ne koristijo 
kaj dosti, zato smo se jih odločili pro-
dati po ugodni ceni (21 evrov plus DDV 
po kvadratnem metru). Z oglaševanjem 
prodaje smo uspeli pritegniti kar nekaj 
potencialnih kupcev. Če realiziramo vse 
prodaje, za katere trenutno tečejo po-
govori, nam ostaneta samo še dve par-
celi. V kolikor bodo investitorji v skladu 
s klavzulo v pogodbi čez dve leti začeli 
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Župan občine Markovci Milan Gabro-
vec je v mesecu januarju pripravil 
ponovoletni sprejem za podjetnike 
in obrtnike, predstavnike društev in 
interesnih združenj ter sodelavce v 
občinskem svetu in občinski upravi. 
Sprejem je letos potekal v dvorani ga-
silsko-vaškega doma v Prvencih.
Uvodoma je župan Gabrovec navzoče 
pozdravil, se jim zahvalil za delo v lan-
skem letu ter jim zaželel dobrega dela in 
uspehov tudi v letu 2012. V svojem na-
govoru pa je nato izpostavil: »Za mano 
oziroma za nami je 15 mesecev od na-
stopa funkcije župana in v tem času sem 
se trudil za transparentno delovanje 
občinske uprave in občinskega sveta. 

Zato smo vzpostavili ne-
posredne prenose sej ob-
činskega sveta, o našem 
delu izčrpno poročamo v 
Listu iz Markovcev, ki je po 
mojem mnenju in mnenju 
številnih občanov pridobil 
na kakovosti. Prav tako o 
našem delu poročamo v 
rednih tedenskih oddajah 
na SIP TV, ažuriramo sple-
tno stran občine, svoja 
vprašanja pa lahko kadar-
koli naslovite na občino, 
nas pokličete ali kako dru-
gače navežete stik z nami. 
Kot župan želim zagota-
vljati enake pogoje vsem 
občanom. Pomembno je, 
da imamo urejeno zdra-
vstveno varstvo, prav tako je treba za ob-
čane zagotoviti bivalne pogoje. Pri tem 
želim izpostaviti gradnjo prvega poslov-
no-stanovanjskega centra v naši občini 
in ureditev prvih stanovanj. Prizadevali 
si bomo tudi za ureditev gradbenih par-
cel za individualno gradnjo, začenjamo z 
gradnjo novega vrtca, v obdobju nasle-
dnjih pet do osem let bi želeli zgraditi 
novo šolo. Vsekakor so pomembna tudi 
delovna mesta in razvoj naše obrtne 
cone. V prihodnosti nas čakajo še uredi-
tev varstva za starejše – morda kot klasi-
čen dom za upokojence ali varovana sta-

Županov ponovoletni sprejem

Foto: MZ

Sprejema so se udeležili podjetniki, obrtniki, predstavniki društvenega in družbenega življenja.

novanja, razmišljamo tudi o dnevnem 
varstvu. Seveda ne smemo zanemariti 
infrastrukturnih objektov, kot so ceste in 
kanalizacija, prizadevali si bomo tudi za 
pomoč malemu gospodarstvu in kmetij-
stvu.«
Župan Milan Gabrovec je prepričan, da 
bo občina z zagotavljanjem pogojev, ki 
jih je naštel, v tem okolju uspela zadržati 
mlade ljudi. Prav tako je prvi mož občine 
omenil, da bi bilo potrebno v večji meri 
izkoristiti jezero (za razvoj vodnih špor-
tov in turizma) ter sredstva, ki prihajajo 
iz naslova Dravskih elektrarn, vložiti v 

dejavnosti ali projekte, ki bodo prinaša-
li dodano vrednost. »Moja vizija razvoja 
občine je, da postane moderna in razvi-
jajoča se skupnost, ki zagotavlja večino 
dejavnikov, ki sem jih naštel. Ne želim, 
da stojimo na mestu, ampak da stremi-
mo k boljšemu in naprednejšemu,« je 
svoj nagovor zaključil gostitelj srečanja, 
župan Milan Gabrovec.
Udeleženci sprejema so si v nadaljevanju 
ogledali še predstavo Kulturnega dru-
štva Cirkulane, po predstavi pa druženje 
nadaljevali ob sproščenem pogovoru. 

Mojca Zemljarič 

Eno izmed aktivnejših društev v ob-
čini Markovci je Konjeniško društvo 
Nova vas, ki ga vodi predsednik An-
ton Kekec. V začetku leta so se člani in 
članice društva zbrali na 16. rednem 
letnem občnem zboru. 
Delo društva je bogato skozi vse leto, 
predsednik Anton Kekec pa je v poroči-
lu za minulo leto zapisal: »Takoj po no-
vem letu smo se lani udeležili društvenih 
občnih zborov, marca pa smo se v sode-
lovanju z etnografsko skupino picekov 
udeležili fašenskih povork v Markovcih, 
na Vidmu in v Bukovcih. Aprila smo so-
delovali pri čistilni akciji, na pohodu po 
mejah občine Markovci, pripomogli smo 
tudi na pogostitvi ob občinskem prazni-

Konjeniško društvo Nova vas 
sodelovali pri spravilu krompirja v Stojn-
cih, veliko voženj z vpregami pa smo 
opravili tudi ob gostijah in zlatih poro-
kah. Organizirali smo kostanjev piknik, 
v začetku decembra pa v sodelovanju 
z gasilskim društvom, vaškim odborom 
in aktivom podeželskih žena pripravili 
miklavževanje in organizirali zaključek 
leta. Pred božičem smo z božičkom po 
vasi obiskali domačije, na Štefanovo pa 
se udeležili blagoslova konj pred farno 
cerkvijo sv. Marka.«
Ob vsem naštetem so člani društva lan-
sko leto izvedli še en zanimiv projekt. S 
konjsko vprego so se namreč odpravili 
na dvodnevno pot. Predsednik Anton 
Kekec, podpredsednik Marjan Poljanec 
in član Niko Kekec so napregli konje, 
natovorili opremo in se podali proti Do-
lenjski. Po prvem dnevu potovanja so 
prenočili v Podčetrtku, drugi dan pa so 

se odpravili k bogoslužju na Svete Gore. 
Še isti dan so se srečno vrnili nazaj v do-
mačo vas.  
Vodstvo in člani Konjeniškega društva so 
se minulo leto izkazali tudi na humani-
tarnem področju. Tik pred božično-no-
voletnimi prazniki je v Novi vasi zapel 
rdeči petelin. V požaru je bilo poškodo-
vano stanovanjsko poslopje mlade dru-
žine, ki pa v nesreči ni ostala sama. Člani 
društva so prispevke, ki so jih z božičkom 
zbrali po vasi, v celoti namenili prizade-
ti družini. Prav tako pa so se s posebnim 
priznanjem ob zaključku leta poklonili 
svojemu sovaščanu Damjanu Peklarju, 
ki je v lanskem letu postal prvi inštruk-
tor potapljanja s poškodbo hrbtenjače 
v Sloveniji. Članica društva Ksenija Kole-
dnik je na prireditvi (miklavževanju) na-
zorno orisala Damjanovo življenjsko pot 
ter njegovo delo, izzive in uspehe. Svoje-
mu rojaku so tako Novovaščani sporočili, 
kako ponosni so nanj in ga zato nagradili 
tudi s posebnim priznanjem.

Mojca Zemljarič

Foto: MZ

Iz blagoslova konjev na Štefanovo (26. decembra lani)

Foto: MZ

Slavnostni nagovor župana Milana Gabrovca

Humanitarni 
okvirček 

Podmladek Rdečega križa OŠ Markov-
ci in Občina Markovci obveščata, da je 
zabojnik za stari papir po novem ne-
prekinjeno postavljen na običajnem 
mestu – na parkirišču za osnovno 
šolo. Prosimo, da se potrudite in pa-
pir (razen kartonaže) shranjujete in ga 
odlagate v zabojnik. V kolikor nimate 
prevoza, da bi papir pripeljali do za-
bojnika, lahko zanj zaprosite pri pros-
tovoljcih župnijske Karitas ali Rde-
čega križa. Zbrana sredstva, čeprav 
skromna, bodo namenjena potrebam 
otrok v šoli.

-  -  -
Občinski odbor Rdečega križa vabi na 
krvodajalsko akcijo, ki bo v torek, 13. 
marca, od 7. do 11. ure na transfuzi-
ološkem oddelku v Splošni bolnišnici 
Ptuj. Vljudno vabljeni, saj kri rešuje 
življenje!

ku in na Markovo nedeljo.
Udeležili smo se srečanja v župniji Sveti 
Andraž nad Polzelo, maja pa smo gostili 
50 učencev in učiteljev s Švedske. Pogo-
stili smo jih in jih po naši občini popeljali 
s konjsko vprego. Pri gasilsko-vaškem 
domu smo v sodelovanju z gasilci, va-
škim odborom in BCS teamom uredili 
prireditveni prostor s ploščadjo in bruna-
rico, 18. junija pa je potekala že tradicio-
nalna 10. košnja v Šturmovcih. Za 10 let 
košnje in 15 let delovanja društva smo 
izdelali paradne uniforme in predpasni-
ke. Julija smo uspešno izpeljali Srečanje 
konjenikov in traktoristov, s člani BCS te-
ama pa smo se udeležili tudi več priredi-
tev v okoliških občinah na Polenšaku in 
v Dornavi, v Markovcih; na odprtju nove 
kmetijske prodajalne ter na Ptuju ‒ na 
posestvu kmetijske šole, kjer je potekalo 
državno prvenstvo v oranju. Jeseni smo 
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19. januarja je potekala 9. redna seja 
občinskega sveta. Po potrditvi zapi-
snikov preteklih sej ter po izraženih 
vprašanjih in pobudah posameznih 
svetnikov se je začela razprava k 
predlogu rebalansa I letošnjega pro-
računa. 
Ker je bil proračun za leto 2012 sprejet 
že v začetku leta 2011 skupaj s prora-
čunom za leto 2011, je bilo potrebno 
predvsem zaradi investicijskih spre-
memb, ki so se odvijale v preteklem 
letu, pripraviti predlog rebalansa. A 
svoje predloge so imeli tudi posamezni 
svetniki, ki so vložili amandmaje na žu-
panov predlog. Čeprav je v občinskem 
svetu razmerje 6:5, kar pomeni da je 
v t.i. koaliciji 6 svetnikov, je opozicija 
kljub nasprotovanju župana in koalicij-
skih svetnikov izglasovala nakup gasil-
skega vozila za PGD Markovci v vredno-
sti 180.000 evrov na način, da bi vzela 
sredstva s postavke, ki je namenjena za 
nakup vozila za potrebe PGD Stojnci. 
Tak naj bi imeli dogovor s Stojnčani, a 
so ti napisali, da dogovora ni. 
Preko izglasovanih amandmajev so se 
zagotovila tudi sredstva za nakup LCD 
projektorjev za potrebe OŠ Markovci, 
na enak način tudi sredstva za nakup t.i. 
Marohove domačije v Zabovcih. Z na-
vedenimi dopolnitvami je bil rebalans 
soglasno sprejet v celoti. 
Prav tako je bil soglasno sprejet Pra-
vilnik o spremembah in dopolnitvah 
pravilnika o sofinanciranju letnih pro-
gramov športa ter sklep o pristopu k 

Poročamo o 9. redni in 6. izredni seji sveta
podlagi javnega zbiranja ponudb za iz-
hodiščno vrednost na podlagi uradne 
cenitve.
30. januarja je bila 6. izredna seja. Kot 
že napisano, so bila s sprejetim amand-
majem ob rebalansu proračuna za leto 
2012 PGD Stojnci odvzeta sredstva za 
nakup gasilskega vozila. Prizadeti Stojn-
čani so opozorili na nezakonito glaso-
vanje oziroma zahtevali pojasnilo glede 
glasovalne pravice svetnika, ki je predla-
gatelj amandmaja in hkrati predstavnik 
društva, ki je prejemnik sredstev. Vsled 
navedenega je občinska uprava prido-
bila pojasnilo Komisije za preprečeva-
nje korupcije, ki jo citiram: »Predsednik 
prostovoljnega gasilskega društva, ki je 
tudi član občinskega sveta in je predla-
gal amandma k rebalansu občinskega 
proračuna za dodelitev sredstev za na-
bavo gasilskega vozila ali drugo investi-
cijo za gasilsko društvo, katerega zasto-
pnik je, se je dolžan izločiti iz postopka 

obravnave in glasovanja o amandmaju 
rebalansa občinskega proračuna.«
Zaradi navedenega je župan zadržal 
objavo že sprejetega rebalansa prora-
čuna in dal ponovno predlog rebalansa 
(nekoliko spremenjenega) za leto 2012 
na glasovanje. V novem predlogu je 
predlagal, da se v letu 2012 zagotovijo 
sredstva za nabavo dveh gasilskih vozil, 
in sicer 100.000 evrov za PGD Stojnci in 
100.000 evrov za PGD Markovci. Reba-
lans je bil soglasno sprejet. 
Svetniki pa so glasovali tudi o predlogu 
KVIAZ-a, o zamenjavi člana Sveta zavo-
da OŠ Markovci. Na prejšnji seji imeno-
van Franc Rožanc je namreč podžupan, 
funkciji podžupana in člana Sveta zavo-
da pa sta po Zakonu o integriteti in pre-
prečevanju korupcije nezdružljivi. Zato 
so svetniki na predlog KVIAZ-a namesto 
Franca Rožanca za nadomestnega člana 
v Svet zavoda OŠ Markovci imenovali 
Slavka Rožmarina. 

MBK

URADNE OBJAVE 
1. Predlog spremembe odloka o proračunu Občine Markovci za leto 2012 – re-

balans I (Uradno glasilo slovenskih občin št. 5/2012 z dne 31. 1. 2012)
2. Pravilnik o spremembah in dopolnitvah pravilnika o sofinanciranju letnih 

programov športa v občini Markovci (Uradno glasilo slovenskih občin 5/2012 
z dne 31. 1. 2012)

Vse sprejete akte si lahko ogledate na spletni strani www.markovci.si  povezava s 
klikom na Lex Localis.

novemu ravnanju z odpadki, ki bo zaje-
mal zbiranje posameznih frakcij odpad-
kov pri samih povzročiteljih po sistemu 
»od vrat do vrat«.
V nadaljevanju pa ni bil izglasovan 
predlog KVIAZ-a za imenovanje pred-
stavnikov ustanovitelja v Svet zavoda 
OŠ Markovci v sestavi Franc Rožanc, 
Maksimiljan Sakelšek in Igor Ambrož. 
Nato je opozicija, namesto enega pred-
stavnika iz koalicije, predlagala svoje-
ga predstavnika. S šestimi glasovi za in 
petimi proti so nato bili v Svet zavoda 
OŠ imenovani Franc Rožanc, Milan Ma-
jer in Igor Ambrož. Lažje pa je bilo pri 
imenovanju člana sveta Javnega sklada 
za kulturne dejavnosti, izpostava Ptuj. 
Predlog KVIAZ-a je bil namreč v celoti 
potrjen, tako da je za člana imenovana 
Patricija Bezjak iz Bukovcev.
Za potrebe izgradnje novega vrtca v 
Markovcih sta bila soglasno sprejeta In-
vesticijski program in predinvesticijska 
zasnova, ki opredeljujeta tako terminski 
plan kot vire financiranja bodočega no-
vega vrtca. Z absolutno večino glasov je 
bil sprejet Dokument identifikacije in-
vesticijskega projekta (DIIP) Agromelio-
racija na območju komasacije Markovci 
– jug, novelacija DIIP-a Center za med-
generacijsko druženje Stojnci in DIIP 
Kolesarska steza Bukovci. Na koncu seje 
so svetniki soglasno sprejeli še sklep o 
prodaji domačije Meznarič v Zabov-
cih, ki jo je občina nasledila kot plačnik 
oskrbe v domu upokojencev za Otilijo 
Meznarič. Nepremičnine se prodajo na 
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Iz življenja in del naših ljudi

V tokratni »pofašenski« številki Lista 
iz Markovcev predstavljamo še eno 
diplomantko iz naše občine, ki se je v 
svoji diplomski nalogi ukvarjala s te-
matiko, ki je povezana z našimi kraji 
in z minulim pustnim časom. To je Do-
roteja Kostanjevec iz Nove vasi, ki je 
trenutno zaposlena na OŠ Markovci. 
Pred tremi leti, leta 2009, je na Filozofski 
fakulteti Univerze v Mariboru zagovarja-
la kar dve diplomski nalogi. Za svoj štu-
dij je namreč izbrala dva predmeta: na 
Oddelku za prevodoslovje študij angle-
škega jezika in na Oddelku za slovanske 
jezike in književnosti študij slovenskega 
jezika. Za obe področji je uporabila po-
dobno temo, kar je vsaj malo olajšalo 
njeno delo. Naziva njenih diplomskih 
nalog sta: »Besedje pustnih običajev v 
Markovcih« in »Prevajanje etnografske 
terminologije, značilne za Markovce 
(Translation of etnographic terminology 
characteristic of Markovci)«.
Doroteja Kostanjevec, širša okolica in 
predvsem Markovci so najbolj znani 
prav po bogati etnografski dediščini, 

Diplomanti na temo občine Markovci

in hkrati diplomska naloga z naslovom 
Prevajanje etnografske terminologije, 
značilne za Markovce. Fašenk me spre-
mlja že od rojstva, zato je bila izbira tem 
neizogibna.«
Kako ste raziskovali? Marsikdo bi 
morda pomislil, da je to enostavna 
naloga, saj tako ali tako vsi poznamo 
naše pustno besedje. Menim, da vse-
eno ni tako zelo enostavno, saj ljudje 
marsikdaj ne vedo, kako bi nekomu, 
ki ne prihaja iz Markovcev, razložili, 
kaj predstavlja določen lik. Kako ste 
se v diplomski nalogi tega lotila vi? 
Doroteja Kostanjevec: »Praktični del 
diplomske naloge je bilo terensko delo. 
S pomočjo diktafona in druge snemalne 
ter fotografske opreme sem posnela iz-
delovalca korantij Marka Klinca, ki mi je v 
našem narečju opisal postopek izdelave 
koranta. Posnela sem tudi Petra Slana, 
člana Etnografskega društva Markovci, ki 
mi je v domačem narečju opisal še druge 
tradicionalne like. Nato sem celotna be-
sedila prepisala z dialektološkimi znaki 
oziroma s transkripcijo, izbrala besede 
in jih uredila v slovar. Slovar je sestavljen 
iz elementov, nanizanih po določenem 
zaporedju: poknjižena iztočnica, nareč-
na oblika besede, njen pomen, primer iz 
besedila ter izvor besede.«
Kaj ste ugotovili, da je značilno za 
markovsko pustno besedišče? Ali se je 
vaša teza ob koncu raziskovanja potr-
dila (tj. da je večina pustnega besed-
ja povezana z vsakdanjim življenjem 
kmetov, ker so se maske izdelovale iz 
domačih materialov)?
Doroteja Kostanjevec: »Teza se je po-
trdila. Naše besedje je polno germaniz-
mov, v njem pa so skrite tudi besede 
romanskega in madžarskega izvora. 
Besede poimenujejo predmete, ki so na 
kmetih bili nekoč vsak dan v uporabi: 
orodja, domači materiali …«
Kdo vse vam je priskočil na pomoč ob 
raziskovanju? Na koga ste se lahko 
obrnili? Nekaj literature o omenjeni 
temi hrani tudi naša občina, a verjetno 
to ni zadostovalo. Ali kdo v družini ali 
širšem sorodstvu predstavlja kakšen 
lik in ste imeli zato lažji pristop k delu?
Doroteja Kostanjevec: »Literature je 
bilo res zelo malo. Kar je bilo na razpola-
go, sem z veseljem uporabila. V največjo 
pomoč pa sta mi bila moja pripovedo-
valca Peter Slana in Marko Klinc, brez ka-
terih diplom prav gotovo ne bi bilo. Moj 
očim Peter je strasten korant in kopjaš 
že od malih nog, z veseljem pa si nade-
ne še katero drugo etnografsko opravo, 
saj je član Etnografskega društva Korant 

Letos smo v Markovcih na pobudo 
predsednika Vaškega odbora Franca 
Cimermana obisk starejših vaščanov 
opravili na praznik Sv. treh kraljev. 
Vaški predsednik Franc Cimerman, Ivan-
ka Plohl in Marija Prelog (predstavnici 
župnijske Karitas in Rdečega križa) smo 
obiskali 11 vaščanov, ki so lani dopolnili 
80 in več let. Ob tem smo jih obdarili s 
skromnimi darili, ki pravzaprav niso po-
membna, ampak je pomemben obisk 
in pogovor z ljudmi. Zelo veseli so, če 
se skupnost spomni nanje ‒ tako je bilo 
tudi v naši vasi. 
Rozalija Slameršak, po domače Matečo-
va tetica, je naša najstarejša vaščanka in 
tudi občanka. Avgusta letos bo dopol-
nila 98 let. Slameršakova je mati šestih 
otrok, ki jo vsi, skupaj z vnuki in pravnuki, 

radi obiskujejo. Sama se Matečove tetice 
spomnim mnoga leta nazaj, ko je poleti 
skoraj vsak dan šla mimo naše hiše in ve-
dno dobre volje ter nasmejana z motiko 
na rami pešačila do bližnje njive. Družina 
se je preživljala z majhno kmetijo, mož je 
bil brodar na markovskem barnu. 
Danes za mamo skrbi najmlajši sin Viktor 
s soprogo Bebo in hčerama Heleno in 
Urško. Slameršakova ob svoji visoki sta-
rosti sicer sliši nekoliko slabše. »Drugače 
pa še gre,« so nam povedali ob obisku. 
Vsem našim starejšim vaščanom želimo 
mnogo zdravja in da bi leta, ki jih imajo 
pred seboj, preživeli kakovostno in po-
magali svojim mlajšim rodovom. Naši 
najstarejši občanki Rozaliji Slameršak pa 
želimo, da dočaka jubilejnih sto let.

Marija Prelog

Obiskali smo starejše 

Foto: Marija Prelog

Na obisku pri Rozaliji Slameršak

Foto: zasebni arhiv

Doroteja Kostanjevec

ki je živa še danes. Zakaj ste se 
odločili prav za to temo diplom-
ske naloge? Kaj vas je pritegni-
lo k temu, zakaj vas je zanimalo 
raziskovati pustne like na našem 
območju, predvsem pa s pustom 
povezano besedje? 
Doroteja Kostanjevec: »Študij na 
Filozofski fakulteti v Mariboru mi 
je omogočil, da sem študirala dvo-
predmetno in tako sem diplomirala 
na dveh smereh, z dvema diplom-
skima nalogama. V četrtem  letniku 
študija sem se srečala s predmetom 
Dialektologija in prav ta predmet 
sem si izbrala kot izhodiščni za di-
plomsko nalogo na slovenščini. 
Vemo pa, da o našem mednarečju 
v Markovcih ni prav veliko zapisa-
nega, zato sem se odločila, da sama 
raziščem izvor bogatega pustnega 
izrazja. Kmalu za tem sem na študiju an-
gleščine s pomočjo mentorice prišla do 
ideje, da bi nastali slovar pustnega be-
sedja poskušala prevesti v angleščino in 
tako je nastala še moja druga raziskava 

Markovci. Prav on je bil moje pravo vo-
dilo, saj mi je podrobno pripovedoval o 
maskah in mi pomagal kam in na koga 
se naj še obrnem za nasvet in pomoč. Z 
nasveti in idejami pa so pripomogle tudi 
mentorice in somentorica.«
Kako vidite spreminjanje pustnega 
besedja v Markovcih in okolici? Ali je 
le-to zelo očitno ali obstajajo stalnice, 
za katere ne moremo uporabiti nobe-
nega drugega izraza?
Doroteja Kostanjevec: »Pustno besed-
je tradicionalnih likov se ne spreminja 
tako zelo očitno. Spreminjajo se poime-
novanja za dele posameznih kosov ali pa 
oprav mask, medtem ko se poimenova-
nja pustnih likov pridno ohranjajo iz roda 
v rod. Pustni liki prikazujejo življenje na-
ših prednikov in nam puščajo neprecen-
ljivo dediščino. S slovarjem sem želela 
prispevati le delček k ohranjanju le-te.«
Temi obeh diplomskih nalog se zelo 
povezujeta; v bistvu gre za isto tema-
tiko. Kako to, da ste se odločili preva-
jati etnografsko terminologijo našega 
območja oz. zlasti narečne izraze? Delo 
vsekakor ni bilo enostavno. Če samo 
pomislimo, kako bi v angleščino preve-
dli besedi, kot sta kopjaš ali fašenk …
Doroteja Kostanjevec: »Večkrat sem 
razmišljala o tem, kako tujcu predstavi-
ti koranta, piceka, ruso, meliko, kopjaša, 
vile ... Tudi  Slovencem iz drugih regij so 
te besede včasih tuje in neznane. Prav 
zato sem se odločila za to tematiko.«
Na kakšne težave ste naleteli pri pre-
vajanju? Ali se to besedje da prevesti 
brez težav ali se pojavljajo prevodo-
slovni problemi? Vemo, da je že samo 
markovsko mednarečje nekakšna 
mešanica med prleškim in vzhodnim 
haloškim narečjem. Kako je bilo torej 
prevajati že tako raznoliko narečje? 
Doroteja Kostanjevec: »Naletela sem 
na kar nekaj prevodoslovnih problemov. 
Pomagala sem si z dejstvom, da ima vsak 
jezik besede, ki so praktično neprevedlji-
ve in takšnih se je treba lotiti na poseben 
način. Poznati moraš najprej njihov pra-
vi pomen in jih čimbolj do potankosti 
opisati in pustiti prvotno poimenovanje  
le-teh. Tudi o prevajanju narečij obstaja-
jo različne teorije. Zelo pomembno je, da 
prevajalec narečje pozna do potankosti 
in tako najprej v prevodu takoj označi, 
da gre za narečno besedo, ki ima ali pa 
nima ustreznice v knjižnem jeziku, nato 
pa poskuša najti ustrezen prevod bese-
de ali pa njeno najbližjo ustreznico itd.«
Ali obstajajo kakšni izrazi, ki se jih 
enostavno ne da prevesti?
Doroteja Kostanjevec: »Seveda. Sem 
mnenja, da je za naše tradicionalne like 
najbolje, da ohranjamo naša slovenska 
poimenovanja in v tujem jeziku samo 
razložimo, kaj predstavljajo in kaj nam 
prikazujejo. Korant tako ne more biti nič 
drugega kot korant v vseh jezikih.«
Ob koncu ste prevedene besede zbra-
li tudi v slovar. Slednje je zelo aplika-
tivna, uporabna plat vaše naloge, saj 
bo prišla prav vsem angleškim govor-
cem, ki bodo obiskali Markovce in naš 
fašenk. Kaj menite o tem?
Doroteja Kostanjevec: »Slovar je bil 
narejen prav s tem namenom in upam, 
da bo v prihodnosti pomagal kakšnemu 
tujcu, ko nas obišče.«
Ker je čas fašenka mimo, nas zanima, 
ali se sicer radi maskirate in sodelujete 
v povorkah. So vam bližje etnografski 
liki ali moderne karnevalske maske?
Doroteja Kostanjevec: »Fašenk imam 
zelo rada. Zadnji dve leti sem sodelovala 
v povorki s šolsko skupino, pred tem pa 
tudi z ostalimi. Z veseljem se maskiram 
tudi ob večerih v času pusta in obiščem 
kakšno pustno zabavo v šotoru.«

Alenka Rožanc
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Otilija Kukovec iz Markovcev, po do-
mače Gerčina Tila, je 2. marca prazno-
vala častitljivi 85. rojstni dan. Kljub le-
tom je še vedno nasmejana ter dobro 
volje. Na mlajše rodove prenaša lju-
bezen do ljudske in posvetne pesmi. 
Gospa Otilija, se spomnite, kdaj ste 
začeli s petjem?
Otilija Kukovec: »Seveda. To je bilo že 
v drugem razredu osnovne šole, ko smo 
imeli pevski zbor. Že takrat sem pela solo. 
Pela sem najpogosteje alt, zdaj pa dolga 
leta bas. Nato smo ob sobotah imeli šol-
ske maše in tudi tam sem začela prepevati 
kot otrok. Spomnim pa se tudi svojih star-
šev, da so vedno radi peli, jaz pa še prav 
posebej. Nato sem bila pred 2. svetovno 
vojno vključena tudi v Folklorno društvo 
in v Orle, kjer smo ob pevskih nastopih 
prirejali tudi gledališke predstave.«
Po vojni ste si ustvarili družino in vsi 
vaši otroci so podedovali glasbeni ta-
lent in posluh. Drži?
Otilija Kukovec: »Leta 1947 sem se po-
ročila in si ustvarila družino. Zato se ni-
sem aktivno udejstvovala v TVD Partizan, 
ki je bil ustanovljen po vojni. Vendar sem 
redno pela v cerkvenem zboru in doma 
z družino, kajti tudi moj mož je imel izje-
mno rad glasbo in petje. Oba sva to lju-
bezen znala privzgojiti svojim otrokom. 
Rodila sem tri sinove in hčerko. Najsta-
rejši Franc, ki je imel izjemen posluh za 
glasbo in ritem, je žal že pokojni. Rad je 
pel in vse, kar je prijel v roke, je spremi-
njal v takt ‒ bodisi je bila to lesena palica, 
kamen ali kakšen drugi predmet. Zelo si 
je želel harmoniko. Ko je začel hoditi v 

službo, si jo je tudi kupil in se je sam za-
čel učiti. Tudi drugi sin Janez je v najstni-
ških letih bil samouk na kitari, dolga leta 
pa je aktiven pevec v moškem pevskem 
zboru. Le najmlajši Stanko je obiskoval 
glasbeno šolo in še danes igra harmoni-
ko. Včasih smo ga naložili na kolo in smo 
ga peljali v glasbeno šolo na Ptuj. Tudi 
hčerka Marija je pevka in verjamem, da 
bo nadaljevala mojo pot ljudskega petja. 
To je moja velika želja.«
Se morda spomnite, kdaj ste ljudske 
pevke začele prepevati?
Otilija Kukovec: »Nekoč se je pelo ob 
različnih priložnostih: pri delu na polju, 
ob jesenskih večerih, ko se je ličkalo, ob 
zimskih večerih, ko so se luščile bučni-
ce ali sküblo perje, pa tudi na dan, ko je 
kdo imel god. Ker je bilo omenjenega 
dela in druženj iz leta v leto manj, je tudi 
ljudskega petja bilo manj. Ne spomnim 
se več dobro, ali je to bilo leta 1973 ali 
1974, ko me je Terezija Maroh povabila, 
da naredimo skupino ljudskih pevk. Ta-

»Uživam v ljudskem petju in to me gor drži.«

Foto: Marija Prelog

Otilija Kukuvec

krat se je pri Rdečkovih v gostilni sne-
mala radijska oddaja Iz vasi v vas, ki jo je 
delal Ivo Ciani. To se še dobro spomnim. 
Takrat smo pele Terezija Maroh, Ančka 
Letonja, Rozalija Čeh, Neža Mikša in Eli-
zabeta Muhič.«
Kako se je potem nadaljevalo vaše 
druženje ob ljudski pesmi?
Otilija Kukovec: »Terezija Maroh, ki je 
bila dolga leta neutrudna kulturna de-
lavka, je potem formirala sekcijo ljudskih 
pevk pri markovskem folklornem dru-
štvu. In potem so se stvari kar hitro odvi-
jale naprej. Še isto leto, ko smo snemale 
radijsko oddajo, smo bile povabljene na 
ptujski karneval, kjer smo pele ob folklo-
ristih, ki so uprizarjali gostüvaje. Potem 
so se začeli razni nastopi doma, pa go-
stovanja s folklornim društvom po celi 
Sloveniji, bivši Jugoslaviji in tudi drugod 
po Evropi. Nastopale smo na različnih 
srečanjih ljudskih pevcev in godcev. Res 
je bilo doživeto in tudi veliko priznanj 
smo prejele.«
Vem, da ste še vedno aktivni v sekciji 
ljudskih pevk. Kako gledate na trenu-
tno stanje ljudskega petja?
Otilija Kukovec: »Pravzaprav ne vem, 
kaj naj rečem. Udeležile smo se letošnje-
ga srečanja ljudskih pevcev in godcev v 
organizaciji JSKD Ptuj. Skupin je bilo ve-
liko, kvalitetnega ljudskega petja pa zelo 
malo, kajti tudi to petje mora biti kvalite-
tno, ne da kar mimo poješ. V naši skupini 
se sicer trudimo, da bi mlajše pevke nada-
ljevale z našim delom. Ker pa so nekatere 
še v službah, žal pogosto zmanjka časa za 
vaje. Brez vaj pa tudi dobrega petja ni.«

Fašenk je mimo. Kako se vi spominja-
te fašenka iz časov, ko ste bili otrok?
Otilija Kukovec: »Oh, bilo je veselo. 
Spomnim se, da sem šla na podstrešje 
in izbrskala stara oblačila, samo da sem 
z vaškimi otroci lahko letela maškorca po 
vasi. Danes je to vse drugače, vsi hočejo 
biti lepi maškori in na žalost vse to stane. 
Nekoč pa to ni stalo nič. Spomnim se, da 
je moj mož bil približno leta 1950 korant. 
Nadel si je debeli delavski plašč, ki je bil 
z notranje strani kosmat, masko si je sešil 
sam, imel je doma narejene zvonce. Da-
nes pa se to že reče, da je fašenk prestiž, 
tudi kar se koranta tiče. Imam pa fašenk 
zelo rada. Vsa ta leta, odkar ja markovska 
povorka, uživam v fašenku. Etnografski 
liki radi pridejo na našo dvorišče in zaple-
šejo, še zmeraj pa se še posebej razvese-
lim kopjašev in tudi zaplešem z njimi.«
Pri vaših 85 letih ste še izredno čili in 
bistrega uma. Imate morda kakšno 
posebno recepturo, da tako dobro 
funkcionirate?
Otilija Kukovec: »Seveda, kako da ne! 
Vam jo bom izdala. Če se le da, grem 
vsako jutro k maši in tam z veseljem pre-
pevam in molim. Uživam ob obiskih svo-
jih otrok, vnukov in pravnukov. Doma 
imam vnukinjo Špelo, s katero večkrat 
prepevava; uči me celo kakšno angleško. 
Rada gledam TV limonade, ki se tako ali 
tako vse ponavljajo, ampak se kar vživim 
v njih. V minulem obdobju smo imele 
ljudske pevke pogosto vaje in to mi je 
dalo največ energije. Uživam v ljudskem 
petju in to me gor drži.«

Marija Prelog
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Profesor Peter Gojkošek, glasbeni 
umetnik, ki prihaja iz Cirkovc, je naši 
občini poznan zlasti kot kapelnik mar-
kovske godbe. Je eden izmed mno-
gih dirigentov, ki so vodili markovske 
godbenike; pred tremi leti je prevzel 
delo prejšnje kapelnice, profesori-
ce Helene Bezjak. Peter Gojkošek se 
ukvarja z raznolikimi glasbenimi de-
javnosti, a mu volje do dela nikoli ne 
zmanjka. Peter ima recept za to. »Vse 
se da, če se hoče!« je prepričan.
Peter Gojkošek, markovsko godbo vo-
dite že tretje leto. Kako ste se navadili 
na Markovce in na naše občane? 
Peter Gojkošek: »Markovci in okolica 
so poseben kraj, še bolj pa ste posebni 
ljudje. Najbolj me preseneča odprtost in 
veselje vsakega vašega občana, ki ga sre-
čam. Vedno sta prisotna nasmeh in dobra 
volja. Ljudje dobre volje se vedno ujame-
mo skupaj, zato je moje počutje pri vas 
odlično!«
Zaposleni ste kot profesor na Zasebni 
glasbeni šoli v samostanu Svetega Pe-
tra in Pavla na Ptuju, ste član trobilne-
ga kvarteta Crescendo, vodite Vokalno 
skupino iz Cirkovc … in ste dirigent 
Godbe na pihala občine Markovci. 
Kako usklajujete svoj delovnik?
Peter Gojkošek: »… zraven pa še izredno 
študiram solo petje na AG v Ljubljani pri 
prof. Dunji Vejzović. Večkrat se termini 
vaj ali nastopov prekrivajo, vendar moraš 
imeti razumevajoče ljudi okrog sebe, dru-
gače se ne da delati. Tudi mene kdaj pa 
kdaj ni na vajah pihalne godbe, takrat me 
nadomešča Damjan Kelenc. Vse se da, če 
je volja za to!«
Kako ocenjujete delovanje društva, 
odkar ste prevzeli umetniško vode-
nje? Kaj vam daje poguma pri delu; kaj 
je tisto, kar vas žene naprej? Verjetno 
brez dobre organizacije, podpore in 
odgovornosti vseh članov in članic v 
takšnem društvu ne gre.
Peter Gojkošek: »Res je. V društvu so 
določeni stebri, ki z dobro voljo in delom 
držijo pihalno godbo skupaj. Izpostavil 
bi gospoda Toneta Majeriča, ki bije pa-
pirnato vojno s takšnimi in drugačnimi 
inštitucijami, ki dajejo ali jemljejo finanč-
na sredstva. Čestitke tudi gospodu Janku 
Kelencu, ki je predsednik pihalne godbe, 
Damjanu, ki me nadomešča, ko me ni, in 
vsem, ki pomagajo pri sekcijskih vajah, 
organizaciji koncertov, intenzivnih vaj 
itd. Delo s pihalno godbo me veseli pred-
vsem, če so vaje lepo obiskane.«
Zdi se, da bo vrhunec letošnjega ob-
činskega praznika konec aprila dožive-

Pogovor s kapelnikom 
markovske godbe 

KUD KulTura –  
Komorni zbor Kor

Foto: arhiv društva

Pevci Komornega zbora KUD KulTura Markovci

lo prav vaše društvo. Letos namreč mi-
neva 90 let od ustanovitve prve godbe 
v Markovcih, natančneje v Stojncih. Ta 
praznik boste obeležili na sobotnem 
koncertu, ki bo v sklopu občinskega 
praznika. Kaj natančno pripravljate?
Peter Gojkošek: »Koncert bo zelo pisano 
obarvan. Predstavili se bomo s koračni-
cami, zabavnim programom, vse tja do 
filmske glasbe. Kaj več pa vam ne morem 
povedati, ker glasba govori sama po sebi. 
Pridite na koncert pa boste predvsem sli-
šali, kaj smo pripravili. Koncert bo v sobo-
to, 28. aprila.«
Markovska godba se ponaša z dolgo-
letno in bogato zgodovino, vi pa ste 
eden izmed mnogih dirigentov, ki so 
se menjali v teh devetdesetih letih, in 
ki boste imeli to priložnost, da vodite 
godbenike ob tako slavnostnem do-
godku. Kaj občutite ob tem, kaj to po-
meni za vas osebno?
Peter Gojkošek: »To si štejem v čast ‒ da 
sem kapelnik in da bom dirigiral slavno-
stni koncert ob praznovanju 90-letni-
ce nastanka godbe. Želel pa bi, da bi se 
predvsem člani godbe zavedali svojega 
poslanstva in pripadnosti, ki so ju dolžni 
imeti.«
Kakšni so vaši načrti z markovsko god-
bo v bodoče? Društvo ima mnogo mla-
dih članov, kar je vsekakor perspektiva 
za nadaljnje delo. In kako sicer vidite 
sodelovanje med društvi v naši občini?
Peter Gojkošek: »Godbeniki smo že so-
delovali z društvi markovske občine in še 
bomo. Veliko načrtov imam že v mislih, 
vendar je potrebno stopati korak za ko-
rakom. Najprej je potrebno dvigniti kva-
liteto in zavest članom godbe, da se za-
vedajo svojega poslanstva in kulturnega 
udejstvovanja v občini in v širši okolici, 
nato težiti k vrhunski izvedbi koncertov 
in nastopov. Žal je društvo, kot vsa ostala, 
odvisno tudi od finančnih sredstev, zato 
upam, da ta ne bodo omejevala napred-
ka in inovativnosti naših članov.«

Alenka Rožanc Proslavili Prešernov dan
Te dni je minilo 70 let, odkar je vodstvo slovenskega narodnoosvobodilne-
ga gibanja proglasilo Prešernov dan za slovenski kulturni praznik. Od leta 
1991 pa je ta dan tudi dela prost dan. 
Na predvečer slovenskega kulturnega praznika smo se zbrali tudi v občini Mar-
kovci, v večnamenski dvorani v Bukovcih, kjer je domače Kulturno društvo pri-
pravilo kratek kulturni program. Po uvodnih besedah in zaigrani himni v izvedbi 
Godbe na pihala občine Markovci je sledil govor župana Milana Gabrovca. Nada-
ljevale so se recitacije Prešernovih pesmi: Kam?, Dohtar, Zapuščena in Povodni 
mož. Pri slednji so zaplesali še folkloristi OŠ Markovci pod mentorstvom Brigite 
Horvat. Na prireditvi sta se predstavili tudi mladi flavtistki Pia Majerič in Anama-
rija Lajh. Letošnji program so pripravile Mira, Sanja in Brigita Horvat. Hvala vsem 
trem, prav tako pa velja zahvala godbenikom, OŠ Markovci in Občini Markovci za 
vso pomoč in podporo. 
Časi se spreminjajo, Prešernovo delo pa ostaja čvrsta skala neminljive lepote v 
današnjem hitrem življenju in napredni komunikaciji. Prav zato se vsaj na praznik 
kulture spomnimo na kulturo in na nekaj stihov iz Prešernovih ali katerihkoli dru-
gih del. 

Patricija Bezjak

Minilo je prvo leto v našem samostoj-
nem društvu KulTura, ki smo ga usta-
novili 24. januarja 2011. Trenutno 
zbor šteje 17 članov. 
Na letošnjem občnem zboru smo ugo-
tovili, da smo v lanskem letu nanizali kar 
nekaj nastopov. Nastopili smo na otvo-
ritvi častnega konzulata BiH v Mariboru, 
zapeli smo ob zlatih porokah v Markov-
cih; slednje nameravamo tudi letos. Pre-
pevali smo na zaključku vinskih zgodb v 
Hotelu Primus. 
Naš glavni nastop je bil na osrednji ob-
činski prireditvi skupaj s simfoničnim 
orkestrom, ki smo jo poimenovali »Mar-
kovci skozi čas in glasbo«. Zelo smo bili 
veseli pozitivnega odziva poslušalcev. 
Naslednji dan smo bili na tradicionalni 
območni reviji na Ptuju, sredi maja pa 
smo v Cirkovcah prepevali Makedoncem 
– izmenjava COMENIUS.
V septembru smo prepevali ob 20-letni-
ci Lekarne TopLek, v decembru pa še na 
podelitvi priznanj JSKD OI Ptuj. Lansko 
leto smo zaključili z novoletnim koncer-
tom v Juršincih. Torej kar deset manjših 
oz. večjih nastopov.
Letošnje leto smo pričeli z nastopom v 
mariborski stolnici, ki je zelo akustična 
cerkev in je v njej čudovito prepevati. 
Povabil nas je stolni župnik, naš rojak 
Marko Veršič. Nastop (9 pesmi) je bil v 
okviru Evropske prestolnice kulture in 
Slomškovega leta kot »Govori v stolnici«. 
Gost in govornik je bil ljubljanski nadškof 

in metropolit dr. Anton Stres. Govoril je o 
veri in kulturi. Še neverni so mu z zani-
manjem prisluhnili, saj jim je odkril nove 
dimenzije razmišljanja.
Prepevali smo na občnem zboru naših 
prijateljev čebelarjev v Čebelarskem 
društvu Markovci. V okviru Kulturnega 
maratona smo v začetku februarja na 
povabilo učiteljice, naše pevke, Slavice 
Lajh nastopali v Osnovni šoli Markovci. 
Komorni zbor Kor bo imel letos kar ne-
kaj nastopov, od tega pa so trije časov-
no določeni: območna revija »Večerna 
pesem« bo v petek, 13. aprila 2012, v 
gimnazijski dvorani na Ptuju; ponovno 
bomo pripravili proslavo ob občinskem 
prazniku - »Markovci skozi prostor in 
glasbo«, ki bo 26. aprila 2012 v Markov-
cih v večnamenski dvorani; regijsko te-
matsko tekmovanje »Sozvočenja 2012« 
bo soboto, 17. novembra 2012, na Ptuju.
Poleg tega bomo letos izvedli še dva 
samostojna koncerta: BalkanTura - na-
rodne pesmi z Balkana (ponovitev lan-
skoletnega) in »Od renesanse do mo-
derne«. Konec marca se odpravljamo na 
dvodnevne intenzivne vaje v Moravske 
Toplice. Veselimo se nastopov v letoš-
njem letu, seveda pa vas vabimo, da se 
katerega izmed navedenih tudi udele-
žite. Sproti nas lahko spremljate tudi na 
družabnem spletnem omrežju Facebo-
ok: https://www.facebook.com/pages/
Komorni-Zbor-Kor/311211198389  

Primož Galun

Foto: zasebni arhiv

Peter Gojkošek 

Foto: MZ

Kapelnik markovske pihalne godbe je tudi član trobilnega kvarteta Crescendo. Na sliki je 
skrajno desno. 



Fašenk 2012

Leto 13, številka 1, marec 2012                  9

Pa je minilo. Še eno obdobje veseljačenja, 
zganjanja norčij, smeha, veselja in maski-
ranja. In še eno dodatno leto v že tako bo-
gati dolgoletni tradiciji etnografske dedi-
ščine v naših krajih. Kako ponosni smo 
lahko na to! Letos še posebej, saj je Ptuj 
eno izmed šestih slovenskih mest kot 
partner v projektu Evropske prestolnice 
kulture 2012. Kaj pa ga najbolj odraža? 
Koranti seveda! In če ne bi bilo Markovcev 
in Zabovcev in vseh okoliških vasi, kjer 
se je vse skupaj rodilo, danes najstarejše 
slovensko mesto ne bi bilo deležno tako 
visokega priznanja. Še vedno je potreb-
no poudariti, in kar me je tudi v preteklih 
dneh kdaj pa kdaj zmotilo, da kurent oz. 
korant izhaja prav iz Markovcev. Vsi vemo, 
da to dejstvo ni privlečeno za nos, saj o 
tem pričajo številni zgodovinski viri in je 
zato naziv markovske občine - korantova 
dežela - upravičen.
Reklo »Človek se uči celo življenje« zago-
tovo drži. Z leti namreč vse bolj spozna-
vam pravi duh in pomen fašenka; neka-
tera neznana »zakaj pa je to tako, kakšen 
pomen ima?« dejstva so se mi razkrila 
ravno v, zdaj že minulem, pustem času. 
Če se malce poglobiš v razlago besed, 
pomen običajev, ritualov in opazuješ do-
gajanje kot nastopajoči, a obenem tudi 
gledalec, odkriješ marsikateri skriti etno-
grafski biser. 
Vse je pričelo že 2. februarja z znameni-
tim bičovim pokom, ki je naznanil leto-
šnjih 19 dni fašenka. Priznajte si, pokanje 
bičov daje poseben občutek, nekakšen 
»alarm«, ki naznanja srečo in blagostanje 
in po tradiciji odganja temne sile. Še glo-
blje vznemirjenje pa dajejo demoni, ime-
novani tudi pol bogovi pol duhovi, ki so 
prva in najpomembnejša značilnost  pri 
opisovanju naših vasi. Zimo odganjajo 
s plesom in truščem, zvonjenjem. Letos 
jim je to zagotovo uspelo. Naj samo spo-
mnim na minus dvanajst stopinj na dan 
otvoritve ptujskega Kurentovanja in na 
teden kasneje, ko je bilo toplih devet sto-
pinj ... Kurenti/koranti in vsi ostali etno-
grafski liki so letos zares odgnali zimo. 
Nekaj teh je tudi letos obiskalo sam vrh 
slovenske vlade in natrosilo sreče in do-
bre letine tudi najvrlejšim možem naše 
države. Tudi ta izkušnja je bila posebna. 
Sprva sprejem pri glavnem vhodu, nato 
pa sprevod okrog in okrog parlamenta z 
namenom odgnati zle duhove in temne 
misli. Prav poseben občutek, vam rečem. 
In nato se je pričelo zares. Na predvečer 
otvoritve Kurentovanja kot največjega 
projekta EPK smo lahko bili priča vrhun-
ski stvaritvi, glasbenemu in gledališkemu 
spektaklu, ki še bo dolgo odmeval. Hkrati 
je ob tem potekala še otvoritvena slove-
snost EPK, kjer se je Ptuj kot zadnji zapo-
vrstjo pridružil omenjenemu projektu. 
Nepozaben večer, ki je ponudil uradno in 
neuradno, urbano in ruralno, umetnost 
in etnografskost. Čast je na prireditvi pri-
padla tudi markovskim kopjašem, ki so 
nepogrešljivi na porokah, o čemer je med 
drugim tekla beseda v zgodbi. Zares kra-
sen uvod v celotno dogajanje Kurentova-
nja! Kljub zelo nizkim temperaturam so v 
naslednjih dneh potekale mnoge prire-
ditve, med drugim vsakoletno srečanje 
etnografskih pustnih likov in prvi medce-
linski etnofest. Kurentovanje z leti dobiva 
vse več razsežnosti; če primerjamo danes 
in 15, 20 let nazaj se je dogodek razširil na 
celotno Slovenijo, dandanes na evropsko 
in celo na svetovno raven.
V dnevih pred glavnim fašenkom so se 
med ljudi na vasi ponovno vrnili običa-
ji, ki so jih gojili že v preteklosti in ki so 

Kako smo doživeli naš praznik - fašenk

Foto: MZ

V Stojncih vsako leto imenujejo tudi princa vaškega karnevala. Letos je to Franc Poharič – 
Don Frenk prvi. 

Tistega malo starega pridiha se še da ob-
čutiti. Upam si trditi, da ravno v Markov-
cih. Nekdo je enkrat zapisal: »Korantovi 
zvonci najlepše bijejo pri nas!« Res je. Ni 
lepšega pogleda in občutka, ko korant s 
svojim plesom k sebi povabi gospodar-
ja ali gospodinjo in jim zaželi vse dobro. 
Tudi zvonci imajo bogat pomen. Zasledi-
la sem, da je bila v preteklosti za koranta 
velika sramota, če so mu jih vzeli. Bili so 
namreč del družinske tradicije in so se 
prenašali iz roda v rod; bili so simbol dru-
žine in so pomenili, da je njihov gospodar 

V sredo, 9. februarja, so slovenski 
parlament že tradicionalno obiska-
li etnografski pustni liki s ptujskega  
območja. 
Večina sodelujočih je bilo naših občanov. 
To so bili koranti iz Prvencev in Strelcev, 
piceki, medvedi in rusa iz Bukovcev ter 
vile iz Folklornega društva. Poleg njih so 
se v Ljubljani predstavili še letošnji princ 
ptujskega kurentovanja s spremstvom, 
pokači iz Župečje vasi in tradicionalni 
haloški lik baba deda nosi. Pustne like 

je na čelu z Brankom Brumnom, vodjem 
projekta Kurentovanje 2012 in predse-
dnikom FECC Slovenija, pred glavnim 
vhodom v parlament sprejel predsednik 
državnega zbora Gregor Virant. V spo-
min na obisk smo ga obdarili s simbolom 
našega območja, majhnim kurentom. 
Vsi sodelujoči smo imeli skupen namen: 
pokazati bogato etnografsko dediščino 
iz naših krajev in zaželeti dobro letino 
tudi v parlamentu.

Alenka Rožanc

Etnografski pustni liki 
na obisku v parlamentu

Foto: Slavka Cafuta

V FD Markovci se je poleg kopjašev letos organizirala tudi skupina vil. 

živi še danes. Pletenje verig, izdelovanje 
dühov, okraševanje vasi, izdelovanje ko-
stumov, peka krofov in flancatov ter neu-
morno pokanje z biči … Slišati je bilo, da 
vsi nekaj pripravljajo, a nihče ni zaupal, 
kaj je tisto, v kar se bodo našemili. To je 
v vasi velika skrivnost. Prispevek o tem so 
posneli tudi televizijci, ki so v teh dneh 
obiskali naše kraje in dokumentirali pri-
prave na »naš praznik«, kar smo si lahko 
ogledali v oddaji TV Dobro jutro. Vse je 
dišalo in spominjalo na fašenk! Na fašenk 
kot na narečni izraz za pust, ki pomeni 
dneve pred pustnim torkom. Z njim je 
povezana povorka kot sprevod ali para-
da in karneval kot pustovanje. In potem 
se vprašam, od kod izraz karneval? Itali-
jansko carne levare, ki pomeni odstraniti, 
opustiti meso, je podobno razlagi iz gršči-
ne, apocries - brez mesa. Jasno in logično! 
Po pustu sledi pepelnica in z njo post, ki 
narekuje, da se na ta dan strogo odreče-
mo mesu. Slednje je ravno v nasprotju 
s pustnimi običaji, ko bi naj bilo, po pri-
povedovanju starejših ljudi, mastnih kar 
devet kuhinjskih loncev. Res je, na pustno 
oz. mastno soboto se že po stari navadi 
kuha rdeče mesto, bodisi krača bodisi 
meso iz tünke, spečejo se krofi in flancati 
... Ni čudno, da je ob tem mastnih toliko 
loncev in še kakšna hišna kljuka. 
Nekoč so v teh dneh potekale tudi vaške 
veselice, ko je vsaka vas na določen večer 
organizirala zabavo. Zbralo se je mlado 
in staro, plesalo se je pozno v noč. Danes 
je veselice nadomestil šotor, kjer več kot 
tisoč zbranih zabava znani glasbeni gost 
ali skupina. »Pa to je le za mlade …« se 
je slišalo. Šotor na nek način ruši identi-
teto vasi. Po vaseh se čuti potreba po ve-
selicah, po vaških druženjih v času pusta. 
Morda pa se v naslednjih letih želja le ure-
sniči.
Pa se vrnimo h glavnini fašenskih dni. 
Dandanes so še le redki obiski maškorof, 
kot rečemo po domače, po domovih. Tu 
in tam se še pojavi rusa z gonjačem, ki s 
slamo potrese pred domom in želi dobre 
letine, pa medvedi in ostale pustne šeme. 
Glavnih pa le ne sme manjkati. Koran-
tov. Njihov prihod na domače dvorišče 
še vedno spominja na nekdanjo obre-
dno vsebino, čeprav je današnji fašenk 
v veliki meri zgolj veselje, ples in zabava. 

dober. Prav tako koranti niso sneli kap, 
preden jih ni gospodar nagovoril. 
Po ogledu vsakoletnega markovskega 
fašenka, ki je bil letos že 21. po vrsti, pa 
pogled na vse sodelujoče vzbudi novo 
razmišljanje. Ob toplem vremenu so ne-
kateri v debelih opravah kar »trpeli«. Skle-
nem z mislijo, da je celotna povorka eno 
veliko delo za vse sodelujoče, tako etno-
grafske kot karnevalske maske. Pogled na 
potna čela, utrujena telesa to samo potr-
dijo. Vsi skupaj pa so imeli skupen namen: 
ohranjati etnološko in etnografsko boga-
stvo, ki so nam ga zapustili naši predniki.
Popolnoma enako se zgodi še v nedeljo 
na Ptuju, ki je na ta dan središče pustne-
ga dogajanja v naši državi, ter v ponede-
ljek in torek na vseh okoliških povorkah. 
Pozno torkovo popoldne pa narekuje, da 
počasi, a vztrajno, nekateri z žalostjo, češ, 
zakaj je že vsega konec, drugi pa z velikim 
olajšanjem, pospravijo maske in vse opra-
ve za eno leto tja, kamor spadajo. V te-
mnem mraku, skoraj že v noči, se zasliši še 
poslednja godbeniška melodija, ki nazna-
nja pokop pusta. Vse se ponovno vrne na 
stare tirnice, z vsakodnevnimi skrbmi in 
upanjem na boljši jutri. V preteklih dneh 
smo na to malce pozabili oz. dali na stran. 
Pepelnična sreda. Po dvoriščih visijo 
korantovi kožuhi in kape, ki so več kot 
potrebne svežega zraka. Srečam vaške 
veljake, ki pospravljajo okraske in vas je 
ponovno enaka kot pred par dnevi. Po-
doživljanje vseh lepih dogodkov, pogo-
vor o tem, kako je bilo in kaj še bo .. in 
objava na spletu, ki se glasi: »Še 365 dni 
in bo spet fašenk!« Bo, bo, še prehitro se 
bo leto spet obrnilo ... Do takrat pa: naj bo 
vsak dan v letu fašenk - z nasmehom na 
obrazu in optimizmom v očeh.

Alenka Rožanc 
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Fašenk 2012 - v sliki

Foto: MZ

Orači iz Zabovcev

Foto: MZ

Čebelice vrtca Markovci

Foto: MZ

Bozjak

Foto: MZ

Kopaja Markovci
Foto: MZ

Medvedi iz Zabovcev

Foto: MZ

Ruse
Foto: MZ

Melike
Foto: MZ

Körike Zabovci

Foto: MZ

Körike in piceki iz Bukovcev
Foto: MZ

Nagošejnski piceki
Foto: MZ

Kopjaši FD Markovci

Foto: MZ

Številni koranti

Foto: MZ

Čarovnik iz Oza - OŠ Markovci

Foto: MZ

Gostüvaje iz Zabovcev 

Foto: MZ

Palčki Godbe na pihala občine Markovci
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Foto: MZ

Želve Franček Bukovci

Foto: MZ

Sprejem pri županu pred pričetkom fašenske povorke

Foto: MZ

Hudički Borovci 

Foto: MZ

Titanik iz Stojncev

Foto: MZ

Medvedek Pu iz Stojncev

Foto: MZ

Vampirji Markovci

Foto: MZ

Miki miške iz Stojncev

Foto: MZ

Buče Sobetinci

Foto: MZ

Čira – čara čarovniki in čarovnice iz Bukovcev

Foto: MZ

Lutke iz glasbene skrinjice KUD Maska Stojnci

Foto: MZ

Ameriški nogomet Bukovci



jih prihaja prav iz markovske občine. V 
zadnjem času se organizirajo tudi skupi-
ne iz drugih občin ter skupine iz vrtcev. 
Seveda pa smo ponosni, kadar skupinske 
maske, ki nosijo naše kostume, osvojijo 
nagrade. Tako sta poplačana naš in nji-
hov trud. Vemo namreč, da člani skupin 
v izdelavo mask in scene ter koreografije 
vložijo ogromno truda. Žal so ocenjeva-
nja večkrat nepravilna oz. nepoštena, saj 
jih ocenjujejo »komisije«, ki nikoli v ži-
vljenju niso izdelale nobenega kostuma 
ali sodelovale pri njegovi izdelavi. Menim 
pa, da se za prihodnost karnevalskih sku-

V tokratni izdaji Lista iz Markovcev 
bomo predstavili Šiviljstvo Šmigoc 
iz Bukovcev, kjer v času pred pustom 
sešijejo veliko zanimivih in domisel-
nih pustnih kostumov. Skozi leto se 
ukvarjajo predvsem z naročili indi-
vidualnih strank, šivanjem po meri, 
šivanjem za birme in obhajila, izdelu-
jejo pa tudi lovske in folklorne obleke. 
Nosilka dejavnosti je Lidija Šmigoc, ki je 
samostojno podjetniško pot pričela pred 
25-imi leti. »V tem obdobju so bili v teks-
tilni panogi tako dobri kot tudi slabi časi. 
Tiste težke trenutke smo morali prema-
gati zlasti z veliko volje, truda in odpo-
vedovanja. V delavnici nas je osem zapo-
slenih in na vse svoje sodelavce sem zelo 
ponosna, kajti skupaj z njimi lahko za-
gotavljamo kakovostno izdelavo oblačil. 
Pred štirimi leti smo našo osnovno de-
javnost (šiviljstvo) razširili še na vezenje. 
To pomeni vezenje na brisače, našitke 
na razna oblačila in podobno,« je o pod-
jetju povedala Lidija Šmigoc in dodala, 
da v delavnici delajo vsi družinski člani. 
»Nekaj stvari še pomaga mama, ki mi je 
bila v 25 letih mojega obrtniškega dela 
v veliko pomoč. Prav tako pri dejavnosti 
pomagajo mož Marjan, hčerka Tamara in 
zet Dario. Ponosna sem, da imam za sabo 
hčerko, ki se ukvarja s programi vezenja, 
prav tako svetuje strankam v trgovini in 
pomaga v proizvodnji. Mislim, da je ena 
izmed redkih, ki ji ni težko delati več kot 
osem ur v obrti. Sicer pa moram pou-
dariti, da velja, da za dobrim obrtnikom 
stojijo dobri delavci in domači člani.« 
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Fašenk 2012

Delavnica, kjer se rojevajo pustne maske … 
pin v naših krajih ni bati, saj se v skupine 
vključuje tudi vedno več in več mladih.«
Ob organiziranih skupinah ne gre zane-
mariti individualnih mask. Tudi teh je iz 
leto v leto več, saj se posamezne skupi-
ne maskirajo za karnevalske zabave. Kot 
pove Šmigočeva, je vedno več strank, ki 
želijo imeti dodelane vrhunske pustne 
kostume. V 25 letih so se za pustne ko-
stume izoblikovali tudi številni kroji. Iz-
delane imajo osnovne kroje, pri krojenju 
in šivanju pa prav tako upoštevajo indivi-
dualne želje strank. Tisti lepši in bogatejši 
kostumi so na primer okrašeni s perjem, 
perlicami, tilom, kristali ali drugimi do-
datki. Seveda pa šivajo tudi enostavnejše 
kostume, kot so halje, krilca, oblekice ali 
gamaše za različne živalske (mačke, tigre, 
zebre …) in druge maske. »Poskrbimo 
za vse želje in okuse, cene kostumov so 
prilagojene za vsak žep. Začnejo se pri 25 
evrih, najdražji lahko stanejo tudi do sto 
evrov. Odvisno od kakovosti materiala in 
zahtevnosti dela,« je še pojasnila Šmigo-
čeva in ocenila, da je kakovost mask iz 
leta v leto na višjem nivoju. 
O tem, kaj kaže pogled v prihodnost, 
pa je sogovornica ob koncu pogovora 
dejala: »Za nas v šiviljski dejavnosti niso 
rožnati časi. Upamo, da bomo s skupni-
mi močmi in z delom zmogli prebroditi 
krizo. Predvsem se moramo truditi za in-
dividualne stranke in partnerje, s kateri-
mi sodelujemo, saj bomo le na tak način 
uspešni na trgu.«

Mojca Zemljarič

Foto: MZ

Del kolektiva Šiviljstva Šmigoc

Šiviljstvo Šmigoc je daleč naokrog po-
znano po tem, da v predpustnem času 
ustvarijo največ pustnih kostumov. »Naj-
brž smo res v naši delavnici vsa ta leta 
sešili največ pustnih kostumov. Tudi prve 
pobude in zasnove za skupinske maske 
(karnevalske skupine) so pred 20 leti 
prišle iz naše delavnice. S krojenjem in 
šivanjem pustnih kostumov začnemo že 
konec decembra. Ker pri nas proizvodnje 
blaga skorajda ni več, je potrebno blago 
nabavljati v tujini, zlasti za karnevalske 
skupine, ki potrebujejo večje količine. Ši-
vamo za več karnevalskih skupin, večina 

V torek, 21. februarja, je v lepem 
sončnem popoldnevu skozi vas Bu-
kovci krenila tradicionalna, letos že 
15. fašenska povorka. Organizator 
bukovskega fašenka je bilo Kulturno 
društvo Bukovci v soorganizaciji z va-
škim odborom in tamkajšnjim gasil-
skim društvom. 
Tudi letošnja povorka je bila dobro obi-
skana. Udeležili so se je namreč številni 
nastopajoči, pa tudi gledalcev je bilo 

veliko. Bukovčani so se znova izkazali 
kot dobri gostitelji, saj so nastopajoče in 
publiko vabili na svoja dvorišča, kjer so 
ponudili kulinarične dobrote in pijačo. 
Na pladnjih in krožnikih tako ni manj-
kalo obloženih kruhkov, klobas, kosov 
domačega kruha z zaseko in čebulo ter 
številnih drugih dobrot. Postregli so tudi 
s pustnimi krofi, za okrepčilo pa pripravi-
li domači špricer, kuhano vino, sok ali čaj. 
Za doživet popoldan pa so seveda v prvi 

15. Fašenk v Bukovcih

Lutke iz glasbene skrinjice
Kulturno umetniško društvo Maska Stojnci je letos v času pusta v naše kraje pri-
peljalo potujočo glasbeno skrinjico. Obiskovalci povork in fašenkov so se lahko 
prepustili domišljiji in prisluhnili glasbenikom, ki so zaigrali prav posebno simfo-
nijo, na katero so zaplesale lutke. Plesale so samo toliko časa, kolikor so bile navi-
te. Da so brezhibno delovale, so poskrbeli njihovi serviserji, ki so po ugodni ceni 
ponujali tudi ključe za popravilo lutk. V skupini Lutke iz glasbene skrinjice je letos 
sodelovalo 57 članov, udeležili pa so se ptujskega karnevala in okoliških fašenkov. 

KUD Maska Stojnci

Foto: MZ

Kot vsako leto, so bile tudi letos domačije 
lepo okrašene. 

Foto: MZ

Gostoljubni domačini so ponujali številne dobrote. Za okrepčilo nastopajočih sta poskrbela 
tudi podžupan Franc Ferčič in njegova soproga Cvetka.

vrsti poskrbeli številni nastopajoči, ki so 
se v povorki predstavili skozi vas. Na čelu 
povorke so bile skupine korantov. Sledi-
li so körike in piceki iz Bukovcev, mala 
rusa, Košutni koledniki iz Poljčan, pokači 
iz Župečje vasi in medvedi iz Zabovcev. 
Prav tako so od etnografskih likov sode-
lovali še Nagošejnski piceki, v karneval-
skem delu pa so se predstavile naslednje 
skupine: Ameriški nogomet, Pujski iz 
Hrovače, Turški napad na Ptujsko Goro, 
Čira čara Bukovci, Grozdje Juršinci, Žel-
ve Franček Bukovci, Safari tour Haloze, 
Medvedek Pu Stojnci in skupina Čebelar 
s čebelicami.
Osrednja predstavitev vseh nastopajočih 
je bila v središču vasi pred Mercatorjevo 
trgovino, zaključek pa v večnamenski 
dvorani. Tam je bila pripravljena pogo-
stitev, organizatorji pa so podelili tudi 
denarne (od prvega do četrtega  mesta) 
in praktične nagrade (za peto in šesto 
mesto). Nagrado za prvo mesto je preje-
la skupina Grozdje Juršinci, za drugo me-
sto pa skupina Turški napad na Ptujsko 
Goro KTD Soviče Dravci. Tretje mesto je 
pripadlo Medvedkom Pujem iz Stojncev 
in četrto Nagošejnskim picekom. Na-
grado za peto mesto so podelili skupini 
Safari tour Haloze, za šesto mesto pa Če-
belarju in njegovim čebelicam. Podelitvi 

nagrad je sledilo še veselo druženje. Po 
štirih napornih fašenskih dnevih so ma-
škare ta večer tudi odložile svoje maske 
in jih spravile za prihodnje leto, ko bo v 
pokrajini ob Dravi, še zlasti na območju 
občine Markovci, med svečnico in veli-
kim fašenkom znova začutiti neverjetno 
energijo, ki jo vsako leto prinese ta čas. 

Mojca Zemljarič 
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Tako me je za veliki fašenk že pred 
dopoldnevom presenetilo nekaj mar-
kovskih fantov, ki so se letos odločili, 
da bodo svoje sovaščane obiskali v 
podobi picekov s pobiračem ter jim 
zaželeli dobro letino.
V času pred pustom je v naši vasi bilo 
prvič v zgodovini 21-letne fašenske po-
vorke prav posebno vzdušje. Nismo de-
lali samo papirnatih rož za vaške dühe, 
ampak smo organizirali tudi karneval-
sko skupino Vampirjev. Da je prišlo do 
realizacije, je najbolj zaslužna Brigita Ci-
merman, ki je s svojo vztrajnostjo spod-
budila vaški odbor. Bilo je tri tedne do 
fašenka in v trenutku je bilo potrebno 
začeti z delom. Franc Štrafela, Franci For-
štnarič in Andrej Mlakar so bili gonilna 
sila pri izdelavi gradu grofa Drakule. 
Seveda so sodelovali še drugi vaščani: 
Brigita s šivanjem, Stanka in Dušan z iz-
delavo spominkov netopirčkov, Zorica, 
Robi in Marko pa z barvanjem, poslika-
vo gradu in napisi. Bilo je precej dela, ki 
smo ga končali v petek zvečer, dan pred 
sobotno povorko. V skupini nas je sode-
lovalo 90 ljudi, ponekod so se vključile 
celotne družine in tudi njihovi prijatelji. 

Udeležili smo se treh povork: naše do-
mače markovske ter povork na Ptuju in 
v Dornavi. Na veliki fašenk smo imeli ob-
hod po domači vasi. Obiskali smo vsako 
hišo. Če koga ni bilo doma, smo spomi-
nek obesili na hišna vrata, da so ljudje 
vedeli, da smo jih obiskali. Bilo je res 
doživeto, vaščani so se nas razveselili in 
bili veseli dejstva, da se tudi v Markovcih 
znamo povezati.
Letošnji »mastni« torek je v Markovcih 
bil prežet s še večjim številom skupin kot 
lani, saj so se tudi koranti organizirali v 
več skupin. Eni so šli iz zgornjega dela 
vasi, drugi z spodnjega. Piceki so po vasi 
hodili kar tri dni. Tu so bile še rusike, pa 
mi vampirji in še kdo.
V imenu vaščanov se zahvaljujem glav-
nim organizatorjem skupine Vampirji za 
vso vnemo in trud, ravno tako pa velja 
zahvala vsem sodelujočim maskam, kajti 
brez njih ne bi bilo tako številne skupi-
ne. V pripravah na letošnji fašenk smo 
se Markovčani družili v gasilski dvorani. 
Upamo, da bomo tudi v bodoče večkrat 
prišli skupaj in da bomo naslednje leto 
znova poročali o markovski skupini.

Marija Prelog

»Bog dej, mati ...«

Foto: Marija Prelog

Skupina markovskih picekov

V torek, 14. februarja, se je deset 
učencev iz 2. b razreda udeležilo Sre-
čanja kulturne dediščine na ptujskem 
gradu. 
Predstavili smo markovske otroške etno-
grafske maske: pokača, ruso, meliko, pi-
ceka, kuro, medveda, pobirača in vilo. 
Otroci so poželi zelo velik aplavz in bili 
deležni pohval, saj so maske  predstavili 
na zanimiv in šaljiv način, ki si ga je lahko 
zamislil kdo drug kot Dragan Mikša.
Pred prireditvijo je naš Anej z igranjem na 
harmoniko poskrbel za veselo vzdušje. 
Ogledali smo si tudi ptujski grad. Doži-

veli smo zelo lep dan in videli bogato 
kulturno dediščino: bloške smuči, tka-
nje lanenega blaga, izdelovanje ljudskih 
glasbil, izdelovanje korantij, pletenje ko-
šar, lončarstvo, škoromate, šelme, …
Dragan Mikša je tudi eden glavnih »kriv-
cev«, da se ljudsko izročilo in markovske 
etnografske maske ohranjajo še naprej. 
Skoraj vsako leto nam za otroke vrtca in 
šole pripravi zanimivo predstavitev et-
nografskih mask. Otroci z navdušenjem 
poslušajo in postavljajo vprašanja. Prav 
zaradi tega ni strahu, da bi v markovski 
občini etnografske maske zamrle.

Brigita Horvat

O fašenski dediščini  
v šoli in na gradu

... da sladki nektar bi nabrali, med 
bomo v slovenski kozarec natočili in 
vam obilo zdravja podarili!
Po starih šegah in navadah markovski 
koranti odženejo zimo in v deželo pri-
peljejo pomlad. Na toplo pustno sobo-
to, 18. februarja, se je v zraku začutil dih 
pomladi in iz zimskega spanja so se pre-
budile male in velike čebelice Vrtca Mar-
kovci ter se udeležile tradicionalnega 
markovskega fašenka. Na pobudo pred-
sednika Čebelarskega društva Markovci 
(ČDM) Mirana Milošiča smo se tudi ne-
kateri člani ČDM odločili, da se pridruži-
mo vrteški skupini Čebelic in širši publiki 
predstavimo ČDM. Za začetek nam je Mi-
ran Kristovič, član ČDM, izdelal pravi mali 
mobilni čebelnjak s panji. Pri delu smo 
mu pomagali tudi ostali člani društva, ki 

smo se udeležili povork. Vrteške čebeli-
ce so potrebovale čebelarje, zato smo se 
člani oblekli v tipične delovne obleke, v 
roke vzeli čebelarsko orodje in pričeli s 
prikazovanjem pregledovanja panjev in 
oskrbe čebel. Vrteške čebelice so večkrat 
“napadle” čebelarja pri njegovem delu. A 
ta se ni dal. S kadilnikom v roki jih je hitro 
pomiril ter jih usmeril nazaj v panj, kjer 
so nabrani nektar predelale v med. 
Ker nam je bilo vreme letos zelo na-
klonjeno, smo se v torek, 21. februarja, 
udeležili še pustne povorke v Stojncih 
in nato še v Bukovcih. V Bukovcih so nas 
domačini zelo lepo presenetili, saj so nas 
za sodelovanje tudi lepo nagradili.  
Sodelovanje v povorkah nas je tako nav-
dušilo, da se vidimo spet prihodnje leto!

ČDM Markovci   

Čebele smo na prvo 
pašo pripeljali ...

Foto: MZ

Čebelarji in čebelice na fašenku v Bukovcih

Članice Društva podeželskih žena občine 
Markovci so letos v sodelovanju s Kmetij-
sko svetovalno službo Ptuj znova pripra-
vile izbor za »Naj krof občine Markovci«. 
Ocenjevanje je bilo v soboto, 4. februar-
ja, v župnijski dvorani v Markovcih. 
Tokrat so gospodinje za ocenjevanje 
pripravile štirinajst vzorcev krofov, štiri 
več kot v letu 2011. Krofi so morali biti 
brez nadeva in sladkornega posipa, ko-
misija pa je ocenila zunanji videz, videz 

sredice, vonj in okus krofov. Krofe je 
ocenjevala štiričlanska komisija, na čelu 
s predsednico Marijo Horvat, učiteljico 
praktičnega pouka iz Živilske šole Mari-
bor (Izobraževalnega centra Piramida). 
Na letošnjem ocenjevanju so sodelovale 
tudi gospodinje iz sosednih občin, komi-
sija pa je že tretje leto zapored naziv »Naj 
krof občine Markovci« podelila Slavici 
Vincek iz Stojncev, sicer predsednici Dru-
štva podeželskih žena občine Markovci.

MZ

11. ocenjevanje krofov

Foto: MZ

Skupinska fotografija ob zaključku letošnjega ocenjevanja pustnih krofov

Foto: OŠ Markovci

Otroci so na ptujskem gradu spoznali tudi etnografske like iz drugih koncev Slovenije.



Na dan nedolžnih otrok, 28. decem-
bra, so otroci markovske in sosednje 
gorišniške župnije pripravili žive jasli-
ce na Grajski domačiji v Mali vasi. 
Vsem navzočim, predvsem pa najmlaj-
šim, so želeli pobliže prikazati resnico 

božiča in za en dan postaviti ob stran 
blišč in materialno plat praznikov. Idejna 
zasnova prireditve je zrasla pri družini 
Vrtačnik iz Zabovcev, ki je v zgodbi pred-
stavljala sveto družino, in pri gospodar-
ju Grajske domačije, Jožetu Muhiču. Na 

pozno sredino popoldne se je 
v Mali vasi oglasilo mnogo gle-
dalcev in poslušalcev božične 
vsebine, ki je prikazovala zgod-
bo vse od angelovega obiska 
pri Mariji do rojstva Odrešenika 
in prihoda svetih treh kraljev. 
V božični zgodbi so sodelovali 
otroci obeh omenjenih župnij, 
ki so predstavljali pastirce, an-
gelce, tri kralje, gostilničarja, 
zgodbo pa so z božičnimi me-
lodijami ovili pevci in pevke 
Otroškega cerkvenega pevske-
ga zbora Zvonček. Glede na to, 
da je dogodek bil izveden prvič 
in je povrhu vsega še amater-
ske narave, lahko snovalcem 
izrečemo le iskreno pohvalo. 
Ob vhodu na prizorišče so se 
morali vsi obiskovalci vpisati v 
knjigo, tako kot je to ukazal ce-
sar Avgust v Judeji; popisanih 
je bilo približno 500. Prav sle-
dnje je dokaz, da je ideja šla po 
pravi poti, daje pa jim tudi po-
guma, da bodo z omenjenim 
nadaljevali tudi v prihodnje.

Alenka Rožanc 
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Minuli praznični čas

17. tradicionalni božični koncert
Člani in članice Kulturno-umetniškega 
društva Markovski zvon smo na Štefano-
vo v farni cerkvi organizirali že 17. tradi-
cionalni božični koncert. Pevci in pevke 
smo mnenja, da prazniki in lepi trenutki 
ob koncu leta ne bi bili nikoli tako čarob-

ni, če se vanje ne bi prikradli glasba in 
lepa božična pesem. 
Prav zato se že 17 let trudimo popestriti 
praznične dni, še posebej pa 26. decem-
ber, ki je postal tradicionalni datum naših 
božičnih koncertov. Na ta dan praznuje-

mo god svetega Štefana in dan slovenske 
samostojnosti. Več kot dovolj razlogov 
torej, da smo ponovno pripravili glasbeni 
večer božičnih melodij. 
Na letošnjem božičnem koncertu so na-
stopile tri sekcije našega društva: pev-

Foto: Alen Slanič

Mešani cerkveni pevski zbor Sv. Marko s solistkama

Žive jaslice v Mali vasi

Foto: arhiv

Žive jaslice v Mali vasi; na fotografiji so: Dani, Brigita 
in Jure Vrtačnik.

Na predvečer praznika Gospodovega 
razglašenja ali Svetih treh kraljev je 
tudi po vaseh naše župnije ter izven 
nje donela znana kraljevska koledni-
ca »Mi smo prišli trije kralji ...«. 
V Kulturno-umetniškem društvu Marko-
vski zvon običaj koledovanja ohranjamo 
že vrsto let. V zadnjih letih smo oblikova-
li kar tri skupine kraljev, ki skupno obi-
ščejo približno 120 gospodinjstev. Glede 
na še mnoge neobiskane domove, v pri-
hodnjem letu načrtujemo še eno skupi-
no kraljev. Tudi letos smo koledovanje 
pozno popoldan pričeli pri domačem 
župniku, ki nas je blagoslovil, nato pa 

smo odšli v skupinah vsak svojo pot in 
si obljubili, da se na istem kraju srečamo 
ob 7. uri zjutraj. Naša pot je trajala celo 
noč in tako smo se ponovno skupaj zbra-
li pri jutranji slovesni sveti maši, kjer je 
kraljevska kolednica vseh treh skupin iz-
zvenela najlepše. Tri kralje so spremljale 
še zvezde repatice; zvezde, ki jih nosijo, 
so bile letos nove in so bile izdelane pov-
sem ročno po vzgledu starih zvezd. Ob 
obiskih smo bili povsod deležni gosto-
ljubja in hvaležnosti. Kdor pa petja kra-
ljev ni slišal, se naj ozre na vhodna vrata 
in se prepriča, če so jih vseeno obiskali.

Alenka Rožanc 

»Mi smo prišli trije kralji …«

Foto: Špela Bezjak

Tri kralje so letos spremljale čisto nove, ročno izdelane zvezde repatice.

Foto: Alen Slanič

Otroški cerkveni pevski zbor Zvonček

ci Jutranje zarje pod vodstvom Janeza 
Zmazka, Mešani cerkveni pevski zbor Sv. 
Marko, ki ga vodi Polonca Strelec Čuš, 
in Otroški cerkveni pevski zbor Zvonček 
pod vodstvom Alenke Rožanc in Gregorja 
Zmazka. V še prijetnejše božično vzdušje 
so večer letos ovili solisti in člani godal-
nega kvarteta, za lepo besedo pa je tudi 
tokrat poskrbela Marta Prelog Rožanc.
Naš namen je bil ponovno dosežen, kar 
je dokazala polna cerkev obiskovalcev in 
poslušalcev. Med drugim se je poleg do-
mačega župnika koncerta udeležil tudi 
Novovaščan Marko Veršič, ki je trenutno 
kanonik v mariborski stolni cerkvi.
Zadovoljni smo, da lahko vsako leto pri-
pravimo še en »sveti večer«, pa čeprav 
terja mnogo truda in odpovedi v že tako 
natrpanem novembru in decembru. Po-
zitivna kritika in pohvale nam dajejo po-
guma tudi za v bodoče, predvsem pa nas 
glasba bogati in prav to želimo deliti tudi 
z drugimi. »Če jo deliš,« pravijo, »se pod-
voji, potroji, pomnoži …«

Alenka Rožanc 

Foto: Alen Slanič

Pevci Jutranje zarje

ROMANJE V 
MEĐUGORJE 

Pot nas bo vodila po cesti Zagreb-Karlovac-Sinj-Split  (ogled), do Međugorja. 
Ogledali si bomo tudi znamenitosti Mostarja s starim mostom in turško ulico 

ter rimokatoliško cerkev in mošejo.  
Na poti domov pa se bomo ustavili v Makarski, hrvaškem Lurdu in na slapovih. 

Od četrtka, 12. aprila, do  
nedelje, 15. aprila 2012. 

Kontaktna oseba za prijavo Slavko Mar;  
tel.: 740 71 85 ali GSM: 041 831 945 

Duhovno vodstvo romanja: kapucin p. Jurij STRAUSS. 

Vabi ŽPS župnije sv. Marko niže Ptuja. 
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Jubileji in praznovanja

V mesecu januarju sta v krogu svo-
jih najbližjih 50 let zakona proslavi-
la nekdanji župan občine Markovci 
Franc Kekec in njegova življenjska so-
potnica Hedvika. 
Hedvika Kekec, z dekliškim priimkom 
Reberc, je rojena v družini z več otroki 
v Zamušanih. Franc Kekec, naš nekdanji 
župan, je rojen Bukovčan. Kekčeva sta 

si dom in družino ustvarila v Bukovcih, 
oba sta se izučila za učitelja. Hedvika je 
šolanje nadaljevala za socialno delavko, 
Franca Kekca pa mnogi poznamo kot 
ravnatelja in župana občine Markovci. 
Kot prvi mož je deloval kar tri mandate. 
V zakonu sta se jima rodila hčerka Nata-
ša in sin Matjaž, njun vsakdan pa danes 
popestrijo vnukinji Tina in Nina, ki sta 

V četrtek, 2. februarja 2012, je minilo 
natanko 60 let, odkar sta si večno zve-
stobo in ljubezen obljubila Marjeta 
in Jože Petrovič. Po šestih desetletjih 
zakona sta letos postala bisernoporo-
čenca.
Obred biserne poroke je potekal v žup-
niji Sv. Petra in Pavla na Ptuju. Lep, do-
živet obred civilne in cerkvene biserne 
poroke je še posebej zaznamovala zelo 
mrzla zimska sobota, 4. februarja, ki je 
spomnila, da je bilo natanko tako, a le z 
veliko več snega, tudi pred 60 leti.
Oba bisernoporočenca izvirata iz mar-
kovske fare, iz kmečkih družin. Marjeta 
je iz Nove vasi pri Markovcih, Jože pa iz 

Biserna poroka Petrovič

Foto: Ines Ferčič

Bisernoporočenca Jože in Marjeta Petrovič 

V soboto, 25. februarja, sta po 50 letih 
zakonske zveze pred matičarja stopila 
Ivana in Franc Rihtarič iz Stojncev ter 
tako svojo zakonsko zaobljubo obno-
vila kot zlatoporočenca. 
Civilni obred zlate poroke je opravil žu-
pan občine Markovci Milan Gabrovec, 
cerkveni del pa markovski farni župnik 
Janez Maučec. 
Zlati ženin Franc Rihtarič je bil rojen 2. 
februarja 1934 v Stojncih, zlata neves-
ta Ivana Rihtarič, z dekliškim priimkom 

Vajda, pa 10. januarja 1937 v Muretincih. 
Ivana in Franc Rihtarič sta zakonsko zve-
zo sklenila 3. februarja 1962 v Gorišnici, 
dom in družino pa sta si ustvarila v Stojn-
cih. V zakonu so se jima rodili trije otroci: 
sin Franc ter hčerki Marija in Albina. Prav 
tako sta danes ponosna stara starša šes-
tim vnukom (Mojci, Mitju, Gregorju, Maji, 
Davidu in Kaji) ter pravnuku Žigi. Zlato 
poroko sta Rihtaričeva na lep zimski so-
botni dan proslavila v družbi svojih naj-
bližjih – sorodnikov in prijateljev.

Mojca Zemljarič 

Zlata poroka Ivane in 
Franca Rihtariča

Foto: MZ

Zlatoporočenca Ivana in Franc Rihtarič v družbi z županom Milanom Gabrovcem

V soboto, 11. februarja, sta po 50 le-
tih zakonsko zvezo ponovno potrdila 
Marjeta in Jakob Strelec iz Bukovcev. 
Najprej sta potrditev opravila v po-
ročni dvorani Občine Markovci, kjer 
je obred vodil župan Milan Gabrovec, 
nato pa sta zvezo obnovila še v farni 
cerkvi.
Civilno zakonsko zvezo sta zakonca prvič 
sklenila 25. 11. 1961, cerkveno pa 11. 2. 
1962. Zlata nevesta se je rodila 9. febru-
arja 1937 v družini Kristovič, pri Palunče-
kvih v Bukovcih, zlati ženin pa 28. apri-
la 1938 v Novi vasi 85 pri Katrjančovih. 
Skupno življenjsko pot sta nadaljevala 

v Bukovcih. Marjeta je skrbela za druži-
no in skupaj s svojo mamo delala doma 
na manjši kmetiji. Jakob je bil zaposlen. 
Služboval je v Tovarni glinice in alumini-
ja Kidričevo. Delal je v turnusu. Da se je 
družina lažje preživljala, je skupaj s prija-
telji po službi delal kot tesar.
V zakonu so se jima rodili hčerka Zinka 
in trije sinovi: Marjan, Janez in Dani. Vsi 
so si ustvarili družine. Sedaj jima dneve 
velikokrat popestrijo vnukinje in vnuka. 
Imata namreč pet vnukinj in dva vnuka, v 
letu 2010 pa sta postala prababica in pra-
dedek trojčkom, ki so zelo razveselili ce-
lotno družino in sta zelo ponosna na njih. 

Slavica Strelec

Zlatoporočenca  
Marjeta in Jakob Strelec

Foto: Laura

Zlatoporočenca Marjeta in Jakob Strelec z družino

Bukovcev, iz družine 13-ih otrok. Njuno 
zakonsko zvezo so zaznamovali skrom-
nost, delavnost, potrpežljivost in večna 
zvestoba. 
Marjeta jih danes šteje 91, Jože pa 85 let. 
Že več kot 30 let živita na Ptuju, kjer prav 
tako živita njuni hčerki Marija in Olga z 
družinama. Imata tri vnuke in tudi dva 
pravnuka. 
Čas si veselo krajšata s prebiranjem 
dnevnega in tedenska časopisja, ne 
zamudita pa niti aktualne politike. Jože 
zelo rad izpolnjuje križanke in pravi, da 
nobena ne ostane prazna. Da bi le bilo še 
nekaj časa tako ...

Janez Rožmarin

50 let zakona  
Hedvike in Franca Kekca

LIST IZ MARKOVCEV je glasilo občine Markovci, ki glasilo tudi izdaja. Uredniški od-
bor: Patricija Bezjak, Aljoša Koren, Marija Prelog, Alenka Rožanc in Damjan Zupanič. 

Odgovorna urednica: Mojca Zemljarič.  
Lektoriranje: Alenka Rožanc. Oblikovanje: Patricija Bezjak. 

Tisk: Repro studio Lesjak. Natisnjenih 1250 brezplačnih izvodov. Naslov uredništva: 
Markovci 43, 2281 Markovci. Telefon: 788 88 80. Spletni naslov: www.markovci.si.

Foto: PB

Hedvika in Franc Kekec v družbi članov KD Bukovci

dvojčici, in šest vnu-
kov (Miha, Peter, Jani, 
Jure, Blaž in Aljaž). V 
letu 2011 sta postala 
tudi prababica in pra-
dedek vnuku Jaku, ki 
ju je zelo razveselil. 
V času praznovanja so 
zakonca Kekec na nju-
nem domu obiskali čla-
ni Društva upokojen-
cev Markovci s Hišnim 
ansamblom in člani 
KD Bukovci z moškimi 
pevci. Vsi našteti so ju-
bilantoma čestitali ter 
zaželeli še naprej čvrs-
tega zdravja in medse-
bojne ljubezni. 

PB
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Čebelarstvo

Nasveti čebelarju
1. OPRAVILA ČEBELARJA V MARCU IN APRILU

Marec
Pregled in ureditev napajalnika, preverjanje zalege in zaloge hra-
ne. Velikost prostora prilagodimo moči čebelje družine, pripravi-
mo satnice in razmnožujemo medovite rastline.
April
Kontrolni pregledi čebeljih družin, preverjanje zaloge hrane, preverjanje zalege 
(preverjamo, ali so v panju matičniki oz. rojino razpoloženje), izenačujemo druži-
ne in zbiramo cvetni prah.

2. IZOBRAŽEVANJA
Tehnologija pridelave propolisa
Sreda, 7. marec 2012, ob 17. uri: Tehnologija pridelave propolisa, predavatelj Mi-
lan Meglič, Restavracija Gastro, Rajšpova ulica 12, Ptuj.

Vzreja čebeljih matic
Sreda, 21. marec 2012, ob 17. uri: Vzreja čebeljih matic, predavatelj Franc Panker, 
Restavracija Gastro, Rajšpova ulica 12, Ptuj.

Delavnica o označevanju medu in ustreznih tehnologijah pridelave medu
Sreda, 28. marec 2012, ob 17. uri: Delavnica o označevanju medu in ustrezni teh-
nologiji pridelave medu, Restavracija Gastro, Rajšpova ulica 12, Ptuj.

3. STROKOVNA EKSKURZIJA
Sobota, 17. marec 2012: 35. dnevi čebelarstva v Celju – ogled sejma.

4. MEDOVITE RASTLINE, KI PRIVABLJAJO ČEBELE
Ko februarja sneg skopni, najprej na prisojnih legah zacvetita navadna leska in 
črna jelša. Čebelam ne nudita nektarja, ampak sveži cvetni prah. Od trajnic zac-
vetita spomladanska resa in črni teloh. Čebelam nudita cvetni prah in prvi nektar. 
Nato pokukajo iz zemlje mali zvonček, navadni lapuh, progasti žafran, trobentica 
in navadna jarica. Priporočljivo je, da bi omenjene rastline bile posajene v bližini 
čebelnjaka. Tako bi popestrili prvo pašo ob prvih izletih čebel.

ČDM Markovci

Aktivnosti Čebelarskega društva Markovci
»Čebelice spijo, čebelarji se veselijo,« 
bi lahko začela z uvodnim stavkom 
77. občnega zbora Čebelarskega dru-
štva Markovci (ČDM), ki ga že 14 let 
uspešno vodi predsednik Miran Milo-
šič. V soboto, 28. januarja, se nas je v 
gasilski dvorani v Novi vasi zbralo 60 
članic in članov z družinskimi člani. 
V goste smo povabili tudi sosednja čebe-
larska društva, društva iz naše občine in 
posameznike, ki podpirajo naše delova-
nje. Občnega zbora so se tako udeležili 
podžupan občine Markovci Franc Ferčič, 
ki se je odločil postati naš član, ravnatelj 
OŠ Markovci Ivan Štrafela, vodja vrtca 
Markovci Sonja Ambrož, predstavniki 
Zveze čebelarskih društev Ptuj, pred-
stavniki čebelarskih društev iz Ptuja, Go-
rišnice, Cirkulan, Zavrča, Juršincev, Dor-
nave, Turnišč in Majšperka, predstavniki 
Konjeniškega društva Nova vas, Društva 
podeželskih žena občine Markovci, Kul-
turnega društva Bukovci ter predavatelj 
čebelarstva Franc Panker.
Med 17. in 18. uro je potekal sprejem go-
stov z ogledom razstave risbic in izdelkov 
otrok vrtca Markovci ter fotografij aktual-
nih dogodkov v društvenem čebelnjaku 
in ob njem. Ob 18. uri smo pričeli s kraj-
šim kulturnim programom. V goste smo 
ponovno povabili Komorni zbor Kor, ki 
ga vodi priznani zborovodja, domačin 
Daniel Tement. Sledila je plesna točka 
otrok iz vrtca Markovci na znano pesmi-
co Kranjska sivka pod vodstvom Nataše 
in Simone Hameršak. Po kulturnem pro-
gramu je sledil uradni del s pozdravom 
predsednika vsem prisotnim. 
Izpostaviti velja vsaj nekaj aktivnosti 
društva in posameznikov v preteklem 
letu. Skozi vso leto pripravljamo kvalite-
tna izobraževanja in predavanja za naše 
člane, ki se jih tudi v velikem številu ude-
ležujemo. Vsako letu v marcu se udeleži-
mo čebelarskega posveta in čebelarsko 
prodajne razstave v Celju.
Po postavitvi učnega čebelnjaka si želi-
mo urediti tudi okolico. Veliko naredimo 
sami s prostovoljnim delom. Veseli pa 
smo, ko dobimo pomoč od ljudi iz na-
šega okolja. Od gospoda Majcenoviča 
smo dobili hrast, ki ga je gospod Plo-

vabilu so se odzvali tudi člani in člani-
ce ostalih društev iz Zveze čebelarskih 
društev Ptuj, ki so z društvenimi prapori 
naredili mašo še bolj slovesno. Večina 
čebelarjev je bila v čebelarskih oblekah. 
Pred cerkvijo smo člani pripravili stojni-
co s čebeljimi pridelki in izdelki iz medu. 
Ljudje so se radi zadržali, saj je bilo moč 
kupiti med in druge izdelke iz medu, na 
voljo pa so bili tudi različni informativni 
prospekti za seznanjanje ljudi o pomenu 
čebelarstva in predstavitev različnih vrst 
medu ter drugih čebeljih pridelkov. Po 
maši smo se vsi čebelarji odpravili v naš 
učni društveni čebelnjak, kjer smo za vse 
udeležence pripravili malico. Nikamor 
se nam ni mudilo, saj smo si imeli veliko 
za povedati o našem delu s čebelami in 
o radostih in slabostih v čebelarstvu ter 
tako izmenjevali čebelarske izkušnje. 

V spomin in zahvalo za udeležbo smo 
vsem podarili društvene koledarčke, na 
katerih je slika našega učnega čebelnja-
ka, ki je ponos vseh članov Čebelarskega 
društva Markovci.           
Ob vseh dogodkih v občini Markovci 
smo člani Čebelarskega društva prisotni 
s stojnico, na kateri lahko dobite medico, 
med, izdelke iz medu in voska ali pa se 
le posladkate z drobnimi piškoti iz medu 
in medenjaki. V letošnjem letu se pose-
bej pripravljamo na Dan odprtih vrat, ki 
bo 15. junija. Prav tako pripravljamo v 
našem čebelnjaku predavanje o čebelar-
stvu s praktičnim prikazom.
S ponosom lahko povemo, da ima naše 
društvo že 67 članov, ki se jim je letos pri-
družilo še 7 novih, torej nas je že 74. Naj 
zaključim s čebelarskim pozdravom: »Naj 
medi!«

Miran Milošič in A.T.

Foto: arhiv

Že prvo točenje medu lansko leto je bilo uspešno.

hl odpeljal na žago, da so iz njega pod 
pridnimi rokami naših članov nastale 
masivne mize. Gospod Forštnarič nam je 
izdelal in podaril manjkajoče klopi v če-
belnjaku, gospod Šibila pa je izdelal mini 
čebelnjak za panj našega župana Milana 
Gabrovca, ki ga je dobil v dar od ČDM ob 
izvolitvi, in je sedaj na županovo željo 
postavljen ob učnem čebelnjaku.
Z veseljem lahko povemo, da naš učni če-
belnjak že služi svojemu namenu, saj ga 
radi obiščejo otroci iz vrtca in učenci če-
belarskega krožka iz OŠ Markovci. Krožek 
vodi učiteljica Marjetka Kocuvan, ki se z 
učenci udeležuje čebelarskih tekmovanj.
V maju smo se v okviru občinskega pra-
znika udeležili tudi balinanja v Prvencih, 
kjer je ekipa čebelarjev zasedla odlično 
3. mesto, čebelarke pa smo bile 5. 
Letos smo točili tudi prvi pridelek naših 
marljivih čebel. Naključje je hotelo, da so 
na obisk prišli malčki iz vrtca, ki smo jih 
bili zelo veseli. Pogostili smo jih s slad-
kim medom.
Že nekaj let v slovenskih vrtcih poteka 
akcija Zdrav zajtrk, ki se je letos razširila 
v tradicionalni slovenski zajtrk za vrtce 
in šole. Čebelarji smo v ta namen poda-
rili šoli in vrtcu Markovci 18 litrov medu. 
Ob tem dogodku smo v šolski telova-
dnici pripravili program s predstavitvijo 
panjev, orodja, različnih oblek, medu in 
izdelkov iz medu. Za uvod so nam zapele 
vzgojiteljice iz vrtca, zaplesali so otroci 
iz vrtca, mi pa smo pripravili krajši skeč, 
s katerim smo začeli našo predstavitev. 
Za konec so bili aktivni vsi otroci in vzgo-
jiteljice oz. učiteljice in učitelji, saj smo 
praktično prikazali gibanje čebel v panju 
v času mirovanja. 

Ambroževa nedelja
7. decembra goduje sv. Ambrož, ki je za-
vetnik čebelarjev. Vsako leto v decembru 
se tako udeležimo svete maše na Ambro-
ževo nedeljo, pri kateri se nam pridru-
žijo tudi čebelarji iz sosednjih društev. 
Prav zato smo v nedeljo, 11. decembra, 
čebelarji Čebelarskega društva Markov-
ci že šestič organizirali sv. mašo. ki je 
bila posvečena vsem živim in pokojnim 
čebelarkam in čebelarjem. Našemu po-

Foto: arhiv

Markovski čebelarji sodelujejo na številnih občinskih prireditvah, kjer ponujajo med in 
druge čebelje pridelke.
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Šport

Tudi lanski december je popestril že drugi božični turnir v ma-
lem nogometu, ki ga je organiziral Nogometni klub Stojnci. 
Turnir se je odvijal v športni dvorani v Markovcih za nogome-
taše do 14. leta starosti. Udeležilo se ga je pet klubov, ki so 
skupaj prijavili kar dvanajst ekip. Rezultati ekip iz istega kluba 
so se seštevali, kar je prispevalo k dodatni napetosti na tek-
mah. Prvo mesto so osvojili organizatorji, mladi nogometaši iz 
Stojncev 1, drugi je bil Zavrč, tretja Hajdina, Podvinci, Stojnci 
2 in Markovci. Posebne zasluge za organizacijo turnirja veljajo 
trenerju ekipe iz Stojncev Silvu Fošnariču, zahvala za pomoč 
pa gre tudi staršem otrok, ki so pomagali tako pri organizaciji 
kot kasneje na tribunah z glasnim navijanjem. Za zmagoval-
no ekipo Stojnci 1 so nastopili: Aleks Žohar, Blaž Bezjak, Žan 
Pivko, Patrik Petrovič, Aljaž Lozinšek in Miha Zelenik. Za Stojn-
ci 2 so igrali: Ivan Majerič, Aljaž Kolar, Tim Starčič, Rok Ciglar 
in Aljoša Pivko. Glede na udeležbo in vse večjo priljubljenost 
tako na igrišču kot na tribunah, si božični turnir vsekakor lah-
ko obetamo tudi letos.

Damjan Zupanič  

2. božični turnir

Foto: arhiv

Mladi stojnski nogometaši so se na turnirju odlično odrezali.  

Na podlagi 8. člena Pravilnika o sofinanciranju letnih programov športa v Občini Mar-
kovci (Uradno glasilo slovenskih občin, št. 4/11 in 5/12), Odloka o proračunu Občine 
Markovci za leto 2012 (Uradno glasilo slovenskih občin, št. 7/11 in 5/12) ter sprejete-
ga Letnega programa športa Občine Markovci za leto 2012, Občina Markovci objavlja

JAVNI RAZPIS

ZA SOFINANCIRANJE PROGRAMOV ŠPORTA V OBČINI MARKOVCI  
ZA LETO 2012

Občina Markovci v skladu s sprejetim Letnim programom športa Občine Mar-
kovci za leto 2012 z dne 30.11.2011 razpisuje sredstva za sofinanciranje špor-
tnih programov za leto 2012 v skupni višini 66.100,00 € iz proračunske postav-
ke 18059001 Športne dejavnosti – po razpisu, in sicer posamezno za naslednje 
vsebine športa:   

VSEBINA  IN OBSEG sredstev za leto 2011 EUR %

1. Interesna športna vzgoja šoloobveznih otrok 2.644,00 4

2. Športna vzgoja otrok (od 6. do 15. leta), usmerjenih v ka-
kovostni in vrhunski  šport 14.542,00 22

3. Športna vzgoja mladine (od 15. do 20. leta), usmerjene v 
kakovostni in vrhunski šport 5.288,00 8

4. Športna rekreacija 3.305,00 5

5. Športne prireditve  3.305,00 5

6. Kakovostni šport 32.389,00 49

7. Vrhunski šport 1.983,00 3

8. Izobraževanje, usposabljanje in izpopolnjevanje strokov-
nih kadrov v športu 2.644,00 4

SKUPAJ 66.100,00 100

a) Pogoji in merila za prijavo:
Na razpis se lahko prijavijo športna društva, zveza športnih društev, osnovna šola z 
enoto vrtca in zavodi, gospodarske družbe, zasebniki in druge organizacije, registri-
rane za opravljanje dejavnosti v športu, ki izpolnjujejo naslednje pogoje:
• imajo sedež v občini Markovci in delujejo na območju občine Markovci, 
• so registrirani vsaj eno leto,
• imajo zagotovljene materialne, kadrovske in organizacijske pogoje za uresničitev 

načrtovanih športnih aktivnosti,

• imajo organizirano redno dejavnost ali vadbo,
• imajo urejeno evidenco o članstvu in plačani članarini, v kolikor so organizirani v 

skladu z zakonom o društvih in 
• občini redno ob koncu vsakega koledarskega leta dostavljajo poročila o realizaciji 

programov ter druge zahtevane podatke.
Športna društva in zveza športnih društev imajo pod enakimi pogoji prednost na raz-
pisu pred ostalimi izvajalci programov športa v občini.
Vloge morajo vsebovati:
• izpolnjen obrazec (Razpisna dokumentacija za sofinanciranje programov športa v 

Občini Markovci za leto 2012),
• dokazila o izpolnjevanju pogojev ter druge zahtevane priloge, navedenih v razpisni 

dokumentaciji iz prejšnje alineje.

b) Razpisna dokumentacija
Razpisno dokumentacijo lahko zainteresirani izvajalci programov športa dvignejo 
(papirnata oblika) na sedežu Občinske uprave Občine Markovci, v Markovcih 43, v 
času uradnih ur v sprejemni pisarni ali pa si jo v elektronski obliki pridobijo na spletni 
strani Občine Markovci www.markovci.si. 
Informacije v zvezi z razpisom dobijo na telefonski številki: 02/788-88-80 oziroma v 
tajništvu občinske uprave.

c) Rok in način prijave
Zainteresirani izvajalci vlogo oddajo v pisni obliki na predpisanih obrazcih, osebno ali 
po pošti, najkasneje do 28. marca 2012, do 12. ure, v zaprti  kuverti s pripisom: »Raz-
pis – šport 2012«, na naslov: Občina Markovci, Markovci 43, 2281 Markovci. Vloge, 
poslane po pošti, morajo na občino prispeti do navedenega roka.

d) Obravnava vlog in rok, v katerem bodo izvajalci obveščeni o izidu javnega 
razpisa
Pravočasno prispele in popolne prijave bodo vrednotene v skladu s Pravilnikom o  
sofinanciranju letnih programov športa v Občini Markovci (Uradno glasilo slovenskih 
občin, št. 4/11 in 5/12), in sicer v skladu z merili, ki so priloga pravilnika. Komisija pri-
pravi končni predlog prejemnikov sredstev, na podlagi predloga pa občinska uprava 
izda sklepe o izboru prejemnikov sredstev v roku 14 dni od dneva, ki je določen za 
oddajo prijav na javni razpis. Predlagatelji se lahko na izbor pritožijo županu občine 
v roku osmih dni od prejema sklepa, ki  o pritožbi odloči v osmih dneh od prejema 
pritožbe. Z izbranimi izvajalci bo župan Občine Markovci sklenil pogodbe o sofinan-
ciranju športnih programov.
Številka: 410-0016/2012
Datum: 24.2.2012

Milan Gabrovec, prof.
župan

Kljub temu, da nas je pozni sneg le-
tos vse presenetil, se je bilo potrebno 
odpraviti na igrišče. Nogometaši so 
namreč že v začetku februarja začeli 
s pripravami na pomladanski del tek-
movanja.
Sneg se je pod hitrimi nogami na trenin-
gih brez žoge, kot radi rečemo fizičnemu 
delu priprav, kar hitro stopil. Bo že res, da 
trening brez žoge ni najbolj priljubljen 
med nogometaši, je pa še kako pomem-
ben za dobro pripravo telesa na tekmo-
valne napore. Če so člani začeli v snegu 
in temperaturah pod ničlo, bo pa zdaj, 
vsaj glede na vreme, čas, da se iz toplih 
telovadnic prikažejo tudi mlajši.

Nogomet – pomladanski del ki tekmeci iz Zavrča, vodilni v 3. SNL, pa 
imajo pred Stojnčani že 15 točk naskoka. 
Bukovčani v 1. razredu Medobčinse no-
gometne zveze Ptuj začenjajo s šestega 
mesta. Zbrali so 15 točk, za vodilnimi v 
ligi pa zaostajajo 17 točk. Ekipa iz Mar-
kovcev začenja na četrtem mestu v 2. 
razredu Medobčinske nogometne zve-
ze Ptuj. Na kontu imajo 19 točk, vodilni  
Tržec pa jih je vknjižil že 31.
Skratka, še malo in se bo spet začelo no-
gometno druženje na tribunah in ob no-
gometnih zelenicah. Vljudno vabljeni k 
spodbujanju naših nogometašev, če pa 
že ne pridete zaradi nogometa, pridite 
zaradi druženja s prijatelji. Obenem pa s 
tem pomagate polniti blagajno svojega 
kluba, za kar vam bodo hvaležni. Se vi-
dimo.

Damjan Zupanič     

Foto: JB

Nogometne tribune in zelenice bodo spomladi znova zaživele. 

Nogometni premor je za nami, nogome-
taši že trenirajo in komaj čakajo sredino 
meseca marca na začetek tekmovanj. 

Stojnčani bodo začeli s sedmega mesta 
v 3. SNL s samo štirimi točkami zaostan-
ka za tretje uvrščenim Malečnikom. Veli-



Dnevniški zapis z Rogle – 
zimska šola v naravi
Ponedeljek, 6. 2. 2012
Zjutraj sem se zbudila prej kot običajno, 
saj sem bila polna pričakovanj, da se bom 
prvič smučala, da se bom prvič spustila 
po čisto pravem smučišču. Mami in ati 
sta me odpeljala na postajo, kjer so se že 
zbirali moji sošolci. Prtljage je bilo toliko, 
da smo jo komaj »zbasali« na avtobus. Pa 
saj ni čudno, pri nas doma smo celo ne-
deljo pakirali! Poslovili smo se od staršev 
in se odpeljali proti Rogli.
Ko smo prispeli, smo se namestili v kočo 
Jelka. Razdelili smo se v skupine in odšli 
v sobe. Kaj, ni televizije? Ampak smo se 
zato s sostanovalkami še bolj zabavale in 
več pogovarjale.
Po tem, ko smo si trebuščke napolnili s 

sendviči, je prišlo na vrsto smučišče. Pot 
je bila dolga, obute pa smo imeli težke 
pancerje. Snežilo je, zato je bilo na smu-
čanju še posebej zabavno. Učitelj nas 
je naučil dva nova giba, plug za ustavl-
janje in delanje ovinkov. Najbolj mi je 
bilo všeč, ko smo se peljali z vlečnico. 
Dvakrat mi je ušla, najhuje pa je bilo, ko 
sem za njo držala z roko, ki me je potem 
zelo bolela.
Imeli smo smolo z vremenom; bilo je zelo 
mrzlo, ves čas je snežilo, saj toliko snega 
še v življenju nisem videla! Sprednji lasje, 
ki so mi štrleli iz kape, so mi kar zmrznili. 
Bila sem bela kot snežak. Ko smo prišli 
nazaj v kočo, sem se najprej pogrela. 
Nato je sledil pouk geografije, za njim pa 
večerja. Bilo je dobro, saj smo jedli moj 
najljubši dunajski zrezek. Zanimivo si je 
bilo pogledati tudi hotel: dvorano, telo-
vadnico, bife … 

Ko smo se izmučeni vrnili v sobe, je na-
stal zapis v ta dnevnik. Današnji naporen 
dan je bil poln lepih in novih doživetij, ki 
jih ne bom nikoli pozabila.

Eva Vajda, 6. b
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Šolske strani ureja  
Vida Vajda.

Iz osnovne šole Markovci

V tem šolskem letu smo učenci de-
vetih razredov sodelovali v projektu 
Mednarodnega leta kemije 2011. 
V spomin na pomemben dogodek iz-
pred sto let leto 2011 proslavljamo kot 
Mednarodno leto kemije, saj je leta 1911 
znanstvenica Marie Curie prejela Nobe-
lovo nagrado za kemijo. Poslanstvo tega 
leta je približevanje kemije ljudem. 
Slovensko kemijsko društvo je za obele-
žitev Mednarodnega leta kemije orga-
niziralo vseslovenski projekt »Molekula 
meseca«. Mesec september je bil posve-
čen molekuli fuleren, oktober fosforjevi 
kislini, november adrenalinu, december 
pa aspirinu. Te spojine smo predstavili 
pri pouku kemije, dodali pa smo še mo-
lekule klorofila, glukoze, škroba, celulo-
ze, aminokisline, kavčuka hitina, svile, 
volne, keratina, DNA, najlona in PVC. 

Ko smo kemijsko preučili lastnosti spo-
jin, njihovo uporabo in sestavo, smo v 
povezavi s tem še istočasno spoznavali 
te molekule tudi pri likovni vzgoji. Vsak 
učenec se je sam odločil, kaj bo ustvaril v 
povezavi z izbrano spojino. Spojine smo 
grafično obdelali, in sicer z barvno kola-
grafijo. Najprej smo narisali skico, potem 
pa smo jo odtisnili z indigo papirjem na 
večji format. Postopoma smo nanašali 
sloje mekola in nato barve.  
Profesorici Danica Muršec in Olga Zorko 
sta nam tako popestrili in povezali kemi-
jo in likovno umetnost. Z malo drugač-
nim delom smo se veliko in na zabaven 
način učili o snoveh, ki jih srečujemo 
vsak dan. 
Nastali so zanimivi izdelki, ki si jih lahko 
ogledate v avli naše šole. 

Nina Strelec, 9. a

Projektno delo devetih razredov 

Foto: OŠ Markovci

V sklopu projekta so nastala tudi zanimiva likovna dela.

Joj, zakaj sestre živijo?
Sestre živijo zato, da mi pomagajo pri 
domači nalogi in vsem, kar je povezano 
s šolo. Sestra živi zato, da mi ni dolgčas 
in da me jezi. Sestra živi, živi zato, da se 
lahko skregam z njo in nato pobotam. 
Sestra živi zato, da mi polepša dan, se z 
mano veseli in joče.

Uroš Težak, 5. a

Petošolci pišejo pismo …
Dragi sošolci!
Po mojem mnenju ste najboljši sošol-
ci, ki ste z menoj že od prvega razreda. 
Seveda se dobro razumem z vami. Niste 
kakšni pretepači. Radi mi pomagate, a se 
včasih tudi skregamo. Sedaj v 5. a razre-
du imamo tudi učiteljico za hece, ki nam 
govori vice in smešne dogodivščine. Ne-
kateri smo tudi glasbeniki. Obožujem 
instrumente, ki jih igrate. Ostanite moji 
prijatelji.
Lep pozdrav!

Vaš sošolec Matija Fišinger
P. S.: V šoli mi je lepo in bom tukaj tudi 
ostal z vami. 

Dragi sošolci in sošolke!
Zelo sem vesela, da sem v 5. a razredu. 
Vesela sem, da se med seboj razumemo 
in spoštujemo. Vsa leta smo dobro so-
delovali in upam, da bo še naprej tako. 
Včasih se spremo, a na to hitro pozabi-
mo. Med seboj si lahko zaupamo in na 
to sem res ponosna. Ostanimo še naprej 
takšen razred, kot smo.
Lep pozdrav!

Sošolka Rebeka Mikša
Draga Pia,
rad sedim zraven tebe, saj si prijazna, 
rada pomagaš in to zelo cenim. Včasih 
sem malo ljubosumen, ker dobiš boljšo 
oceno. Zelo si zabavna in se rada smejiš.
Lep pozdrav! 

Tvoj sošolec David

Dragi sošolci!
Zelo sem vesela, da sem v 5. a razredu, 
saj mislim, da nikomur ni težko poma-
gati svojim sošolcem in sošolkam. V tem 
razredu se zelo dobro počutim, ker je ob 
meni veliko dobrih prijateljev in prijatel-
jic. Vendar me moti to, da se nekateri v 
razredu ne razumejo prav dobro. Vseeno 
pa se v šolskih odmorih skupaj smejimo 
in nam nikoli ni dolgčas. Ves razred se 
druži skupaj in nikogar nikoli ne pošlje-
mo iz igre. V našem razredu mi je najbolj 
všeč to, da če se kdo slabo počuti, ni ni-
komur vseeno zanj. Mislim, da smo res 
dober razred.      
Lep pozdrav!

Vaša sošolka Pia Majerič
P.S.: Vsi ste zelo dobri prijatelji.

Rezultati tekmovanj
Šolsko tekmovanje iz znanja 
kemije za Preglova priznanja

V 9. razredu je bilo maksimalno število 
točk, ki jih je tekmovalec lahko dose-
gel, 29, v 8. razredu pa 26. Največ točk 
so v 9. razredu dosegli: Blaž Vidovič 
(23,50), Mitja Kostanjevec  (17,00), An-
gelika Lajh(16,00), Nina Strelec (15,00). 
V osmem razredu pa so se najbolje uvr-
stili: Jernej Golob (22,00), Lucija Meglič 
(19,50) in Nejc Mislovič. Na državno 
tekmovanje sta se uvrstila Blaž Vidovič 
in Jernej Golob. Iskrene čestitke!

Mentorica Danica Muršec

Regijsko tekmovanje  
iz slovenščine

Na regijsko tekmovanje iz znanja slo-
venščine za Cankarjevo priznanje se je 
letos uvrstilo kar šest učencev iz deve-
tega razreda: Amadeja Jurič, Angelika 
Lajh, Nina Strelec, Iva Botič, Monika 
Zupanič in Mitja Kostanjevec. Najbo-
lje so se na tekmovanju odrezale Nina 
Strelec, Angelika Lajh in Iva Botič, ki so 
prejele srebrno priznanje, Nina Strelec 
pa se je uvrstila na državno tekmova-
nje. Čestitamo!

Mentorica Vida Vajda

Naši osnovnošolci visoko  
nad povprečjem

Spomladi 2011 je naša šola sodelovala 
v Mednarodni raziskavi trendov zna-
nja matematike in naravoslovja (Timss 
2011). V raziskavi znanja so sodelovali 
četrtošolci (letošnji peti razred) iz 195 
šol v Sloveniji in osmošolci (letošnji de-
vetošolci) iz 187 šol. Rezultati, ki so jih 
dosegli učenci naše šole, so zavidljivo 
dobri. Na vseh področjih (pri biologiji, 
kemiji, fiziki in matematiki) so bili rezul-
tati visoko nad slovenskim povprečjem. 

Irena Križanec
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Bilo je leto 1800. Rodil se je France Pre-
šeren, takrat običajen deček. Že v prvih 
letih šolanja je pokazal izjemno nadar-
jenost za učenje. Prevzela ga je poezija 
in začel je pisati nam manj ali bolj znane 
pesmi. 
Leta 1830 je napisal pesem Slovo od 
mladosti. Z njo se je začelo literarno 
obdobje, poimenovano  romantika, ki 
se je nadaljevalo vse do konca marčne 
revolucije leta 1848 oziroma do Prešer-
nove smrti leta 1849. Pesniki so v svojih 
delih predstavljali in izražali subjektivna 
mnenja, se izpovedovali, opevali lepoto, 
ljubezen, zato je za to obdobje značilna 
lirska pesem. Tudi sam Prešeren je tipič-
ni predstavnik romantike, saj je spoznal 
Primičevo Julijo, ki ga je zaznamovala in 
postala njegov pesniški ideal in navdih 
za ljubezenske pesmi. V pesmih je vso 
to ljubezen izpovedoval in jo prepletal z 
drugimi romantičnimi temami. 
V obdobju romantike sta se izobliko-
vali dve skupini. Mlajši rod romantikov 
je podpiral predvsem Prešeren, zraven 
njega pa tudi Matija Čop. Prepričani so 
bili, da je naša slovnica dovolj bogata in 
popolna, da je z njo mogoče zadovoljiti 
tudi zahtevnega bralca. Starejši rod ro-
mantikov, ki jih je podpiral tudi Jernej 
Kopitar, pa so trdili, da bi literatura mo-
rala biti preprosta. 
V tistem času so izhajala tudi literarna 
glasila in časopisi. Leta 1830 je prvič iz-
šlo literarno glasilo Kranjska čbelica, ka-
terega urednik je bil Miha Kastelic. Med 
sodelavci in avtorji so bili še France Pre-
šeren, Matija Čop  in Andrej Smole. Pre-
šeren je v tem glasilu objavil več svojih 

Od dečka do večnega pesnika
pesmi, kasneje pa je pesmi zbral in pove-
zal v Poezije. 
V slovensko književnost je pesnik uve-
del več novih literarnih zvrsti. Sonet – 
prvi dve kitici imata štiri verze (kvartini), 
drugi dve pa imata tri verze (tercini). V 
takšni obiliki je zapisal pesem Apel in 
čevljar, v kateri se je norčeval iz Jerneja 
Kopitarja, češ: »Le čevlje sodi naj Kopi-
tar.«; vsak naj sodi le o stvareh, na katere 
se spozna. Vpeljal je še gloso in gazelo. 
Pesem v obliki glose je poimenoval kar 
Glosa, gazele pa je oštevilčil (Gazela 6, 
Gazela 3). Gazela 6 pripoveduje in izpo-
veduje, da nikoli ne vemo, kaj nas čaka 
– ne poznamo prihodnosti – ne glede na 
to, s čim se ukvarjamo. Glosa pa opisuje 

različne pesnike in iz zgodovine (Homer, 
Alighieri, Petrarka) in pove predvsem, 
da je denar sveta vladar, pesnikov grad 
pa je drugje. Gazela je nekitična in vse-
buje 6–30 verzov, medtem ko je glosa 
sestavljena iz gesla in štirih desetvrstič-
nih kitic – decim. V desetem verzu vsake 
kitice se pojavi eden od verzov gesla. 
Gazela ima rimo v prvih dveh verzih, 
nato pa v vsakem drugem (sodem); ri-
mani verzi imajo na koncu tudi pripev 
oziroma refren. Glosa vsebuje predvsem 
oklepajočo ali prestopno rimo. Prešeren 
je bil poznavalec tuje literature, ker je 
od tujih avtorjev prevzemal oblike in jih 
tudi citiral. Po Prešernu pa so se po pes-
ništvu zgledovali kasnejši rodovi, med 

drugim Dragotin 
Kette. Pisal pa je 
tudi likovne pesmi; 
bil je mojster vse-
bine in oblike. To je 
oblika pesmi, kjer 
so kitice ustvarjene 
v obliko, ki se uje-
ma z vsebino. Ena 
takih pesmi je bila 
Zdravljica, pesem 
s kiticami, oblikovanimi v čaše. Postala 
je slovenska himna, zlasti, ker opeva do-
mačo deželo, jo hvali, nagovarja k miru, 
svobodi. Je pesem napitnica, zato kitice 
v obliki čaše povsem ustrezajo vsebini. 
Pesnik nagovarja slovensko vino, trto, 
Slovenke, Slovence. Je spoštljiv in nago-
varja z besedami: »Žive naj vsi narodi«, 
»Bog živi vas Slovenke« …   
S Prešernom smo v literaturo dobili nove 
oblike, z njegovo pesmijo Zdravljico pa 
državno himno. S svojimi pesmimi je sto-
pil ob bok evropski in svetovni literaturi. 
Prešerna se spominjamo 8. februarja.
Najbolj mi je všeč pesem Od železne ces-
te, saj se fant in dekle v ljubosumju pre-
pirata, na koncu pa ju le premaga ljube-
zen. Prav tako ljubezen zmaga v pesmi 
Nezakonska mati. 
»Al te je treba bilo, al ne, vedno bom srč-
no ljubila te.«
Ob branju njegovih pesmi nas premaga-
jo domoljubje, ljubezen in radost, zato 
menim, da je obdobje romantike eno 
daleč najpomembnejših obdobij, saj 
smo z njim dobili najpomembnejšega 
pesnika Franceta Prešerna, zraven njega 
pa še pesmi, ki pravzaprav opisujejo lju-
bezen takšno, kot v resnici je. 

Amadeja Jurič, 9. b

Kam vodi ta cesta življenja, nihče ne ve.
Ali je na njej veliko trpljenja, nihče ne ve.

Življenje je dolga pot neskončnih poti.
Ali bo na njej veliko potenja, nihče ne ve.

V življenju so lepe in slabe stvari.
Ali bo na njem veliko sreče ali oči solzenja, nihče ne ve.

Človek v življenju tudi lepe trenutke doživi.
Ali bo v srcu veliko ščemenja, nihče ne ve.

Človek ima v življenju veliko skrbi.
Ali boš umrl zaradi obolenja, nihče ne ve.

Vsakemu pa se srce enkrat umiri.
Kdaj bo slišal smrti zvonjenje, nihče ne ve.

A življenje se znova in znova rodi.
Angelika Lajh, 9. b

Le norčuj se dragi, le se laži, le sanjari, 
da ne bodem tvojih skrivnosti izdala!  
                                 Jaz bom z drugim! 

Biti hotela sem le tvoje dekle, 
le edina, če ne še kje več!  

                                   Jaz bom z drugim!
In govoril in sanjaril si o poroki sladki, 
toda zdaj sem tvoje sanje jaz končala! 
                                   Jaz bom z drugim!

Kajti ti besedo dano si prelomil, 
hotel si še kakšno zraven imeti! 

                                    Jaz bom z drugim!
Jaz bom z drugim! Tam bom z njim vesela vsa,  

zoper ti boš v solzah stal!  
                                   Jaz bom z drugim!

Tvoje besede lažne so bile, 
zdaj pa v tebi žalosti se bude! 

                                     Jaz bom z drugim!
In mojim ožjim zdaj porečem: Nisi vreden 

niti moje solze bridke!   
                                  Jaz bom z drugim!

Bolj sva blizu si bila, bolj laži 
si širil in z drugimi se šopiril!  

                                  Jaz bom z drugim!
Monika Zupanič, 9. b

Le smehljaj se, ljubi, le mežikaj mi, 
vendar jaz nikoli ne bom kakor ti.  

Nikoli ne bom kakor ti! 
 

Upanje dajal si mi, a jaz vedela sem, 
da me ne maraš ti. Nikoli ne bom kakor ti! 

 
Jaz zaljubljena vate sem bila, 

Lagal si: Ti si kraljica mojega sveta.  
Nikoli ne bom kakor ti! 

 
Obljubljal si poroko mi, hišo 

in otroke tri. Nikoli ne bom kakor ti!
 

Jaz več nisem ti verjela, 
sama sebe sem oštela. Nikoli ne bom kakor ti! 

 
Minevajo dnevi in noči, 

a v mojem srcu si še vedno ti.  
Nikoli ne bom kakor ti! 

 
Vendar moram te pozabiti,

 čeprav še veliko solz morala bom potočiti.  
Nikoli ne bom kakor ti!

Ajda Šterbal, 9. a

Vsak jo obišče, pravi kruta pravica, ta nora šola. 
Vse nas muči, je čista resnica, ta nora šola. 

Vsi vzdihujemo, a brez pomena, brez blage veze, 
vsak vzdih je kot velika krivica, ta nora šola. 

Redovalnica že jamra, da pribili smo jo z veliko cveki, 
po svetu pa se širi slednja govorica, ta nora šola. 

Tu so še učitelji, ki nas mučijo z učnimi pripravami, 
a zaman se trudijo, pravi naša polovica, ta nora šola.

Mitja Kostanjevec, 9. a

Zakaj smehljaš se, 
zakaj govoriš, da ljubiš me? Razočaral si me. 

Zdaj sem čisto brez moči,  
ker tebi za drugo gledajo oči. Razočaral si me. 

Si rekel, da bom vedno tvoja  
in da boš vedno ljubezen moja. Razočaral si me. 

Le kam zdaj vse to je odšlo,  
ampak saj tako lepo nama je bilo. Razočaral si me.

Ti se še kar smehljaš, 
praviš, da ljubezen zame še imaš. Razočaral si me. 

A ko zraven me ni,  
dovoliš da druga za roko te drži. Razočaral si me. 

Čeprav tvoj nasmeh je meden,  
tvoj pogled je leden in strupen. Razočaral si me. 

Ti za ljubezen ogoljufal si me,  
a jaz verjela sem ti vse. Razočaral si me. 

Kako si mogel vse to mi storiti, 
a me res nisi znal ljubiti? Razočaral si me. 

Zdaj sem sama ostala, 
a za teboj že ne bom jokala. Razočaral si me. 

Iva Botič, 9. b

Pogledujem njo in se ji nasmehujem,  
a ona se ne zmeni, 

približujem se ji in na glas njeno ime poimenujem,  
a ona ne zmeni. 

Doma sedim pred oknom, gledam v nebo 
in o njej premišljujem, a ona se ne zmeni. 

Ko med prijatelji se zagrize problem  
in ga jaz, razgaljanega njenim očem, izpeljem,  

a ona se ne zmeni. 
Ko tako se domov odpravlja, 

jo včasih skrivoma opazujem, a ona se ne zmeni. 
Da bi se ji vsaj nekako v parku približal, 

se s strupenimi plini cigaret onesnažujem,  
a ona se ne zmeni. 

Ko pa jo tako gledam, se pa zavedam, 
da ona pomoč potrebuje, a ona se ne zmeni.

Tadej Pihler, 9. b

Od gazelic »našga devetga« razreda



Za tokratno izdajo Lista iz Markovcev je Tomaž Arklinič pripra-
vil dva predloga jedi, ki jih lahko kot glavno jed postrežemo na 
nedeljskem ali slavnostnem kosilu, lahko pa sta tudi namig za 
pripravo prazničnega velikonočnega kosila. 

Kuharski kotiček 

Prekajena svinjska riba v objemu listnatega  
ali kvašenega testa

Postopek:
Najprej pripravimo testo. Presejani 
mehki in rženi moki dodamo kvas-
ni nastavek (spretnejši nastavka ne 
delajo, ampak kvas razdrobijo kar v 
moko), mlačno mleko, maščobo ter 
sol, vendar ne solimo neposredno 
po kvasu. Tudi mleko dodajamo po 
občutku. Vse skupaj zamesimo v 
mehko zmes in damo vzhajat. Med 
vzhajanjem 2‒3 krat pregnetemo. 
Očiščeno prekajeno svinjsko ribo 
prerežemo po dolgem tako, da 
dobimo dva podolgovata kosa. 
Prerezano opečemo v segreti peči-
ci 5 min pri 220 ᵒC. Ko je opečena, 
jo obrišemo in ohladimo. Kvašeno 
testo si razdelimo na pol. Razvalja-
mo ga na pomokani podlagi 10mm 
na debelo. Ločimo rumenjake od 
beljakov ter testo in meso premaže-
mo z razžvrkljanim beljakom. Meso 
položimo na testo in ga močneje 
ovijemo s testom od vseh strani. 
Da nam ovoj iz testa med peko ne 
razpade, ga obrnemo s stičiščem 
robov testa navzdol ter ga položi-
mo na pekač s papirjem za pečenje 
(peki papir). Vse skupaj premažemo 
z rumenjakom, testo prepikamo s 
špilo ter pečemo v ogreti pečici na 
180 ᵒC  40 minut. Pečeno ohladimo, 
razrežemo ter serviramo.
K tej jedi se odlično zlije belo vino 
sorte sivi pinot.

Tomaž Arklinič

V kvašenem testu
Sestavine za 4 osebe:
60 dag prekajene svinjske 
ribe;
4 jajca.

Testo:
50 dag mehke moke;
50 dag ržene moke;
20 dag ostre moke za mo-
kanje površine;
kocka kvasa, približno 4dl 
mleka, sol;
0,5 dl olja ali raztopljene 
masti.

V listnatem testu
Sestavine za 4 osebe:
60 dag prekajene svinjske 
ribe;
30 dag listnatega testa;
15 dag ostre moke za mo-
kanje površine;
4 jajca.

Postopek:
Očiščeno prekajeno svinjsko ribo 
prerežemo po dolgem tako, da 
dobimo dva podolgovata kosa. 
Prerezano opečemo v segreti peči-
ci 5 min pri 220 ᵒC. Ko je opečena, 
jo obrišemo in ohladimo. Listna-
to testo si razdelimo na pol in ga 
razvaljamo na pomokani podlagi 
5mm na debelo. Ločimo rumenja-
ke od beljakov ter testo in meso 
premažemo z razžvrkljanim belja-
kom. Meso položimo na testo in 
ga močneje ovijemo s testom od 
vseh strani. Da nam ovoj iz testa 
med peko ne razpade, ga obrnemo 
s stičiščem robov testa navzdol ter 
ga položimo na pekač s papirjem 
za pečenje (peki papir). Vse skupaj 
premažemo z rumenjakom testo 
prepikamo s špilo ter pečemo v 
ogreti pečici na 180 ᵒC  30 minut. 
Pečeno ohladimo, jo razrežemo ter 
serviramo s smetanovim hrenom z 
bučnimi semeni. 

2. koline Turističnega društva

»Predfašenski« čas je bil navadno obdobje, 
ko so se delale še zadnje koline. Nekaj mesa 
se je dalo »zelhat«, nekaj se ga je dalo v »tün-
ko«, velik del pa se ga je pojedlo na kolinski 
večerji.
Kot smo v lanskem letu obljubili, smo člani Tu-
rističnega društva (TD) občine Markovci tudi v 
letošnjem letu pripravili koline. Na svoje 2. ko-
line smo povabili predstavnike vseh društev, ki 
delujejo na območju občine Markovci, predstav-
nike Občine Markovci in župana, naše sponzorje 
in donatorje ter seveda naše člane. »Vstopnica« 
je bila mera za klobase. Veliko se jih je odzvalo, 
pogrešali pa smo kakšnega predstavnika Občine 
Markovci. 
Kljub zelo hladnemu vremenu, termometer je 
ob 8.30 kazal dobrih -20 stopinj Celzija, so nekje 
ob 9. uri naši kolinarji dali svinjo na »stolico« in 
začelo se je »razpravljanje«. Medtem so naše čla-
nice v notranjosti Gasilsko vaškega doma v Novi 
vasi pripravljale vse, da pogostijo goste, ki bi se 
oglasili na naših kolinah. Veseli smo, da so se 
kljub takemu mrazu tudi čez dan oglasili mnogi 
člani našega društva, pa tudi številni predstav-
niki drugih društev, ki so se držali tega, kar smo 
napisali na več kot 50 vabil, ki smo jih razposlali. 
Vsi so s sabo prinesli tudi »mero za klobase«. Eni 
večjo, drugi manjšo. Vsak je bil dobrodošel.
Ko so mesarji imeli svinjo razkosano, so nas go-
spodinje že povabile na prvo južno. Tu ni manj-
kalo dobre kolinske kisle juhe, pa jetrc z zeljem 
in krompirjem. Na mizi je bila tudi dobra potica 
in vse drugo, kar spada zraven pravih domačih 
kolin. 
Seveda pa našega dela še zdaleč ni bilo konec. 
Bilo je potrebno pripraviti še meso za klobase, 
morali smo popariti tačke in glavo, pa skuha-
ti glavo za »kašnice« in spražiti dobre ocvirke. 
Del teh je bil namenjen našemu sodelovanju na 
ptujski Obarjadi, kjer smo jih kot udeleženci te 
humanitarne prireditve ponudili obiskovalcem.
Nekaj mesa smo nasolili in dali v razsol, vsekakor 
pa je bila prvenstvena naloga pripraviti meso za 
večerjo, ki je bila napovedana za ob 17. uri.
Bolj kot se je ura bližala večeru, več nas je bilo 
na dvorišču pred Gasilsko vaškim domom v Novi 
vasi.
Med nas so prišli številni gostje, celo muzikanti 
– znani dornavski cigani in člani Hišnega ansam-
bla DU Markovci. Vso dogajanje ki je potekalo na 
dvorišču pred velikim kipom  sv. Izidorja, zašči-

Foto: arhiv TD

Veselja ob in po večerji ni manjkalo.

Foto: Franc Brodnjak

Dopoldanska malica 

Foto: Franc Brodnjak

Pekle so se tudi gibanice.

Veseli, zadovoljni in navdušeni smo bili vsi, ki 
smo se trudili, da bi naše koline uspele. Uspele 
so predvsem po zaslugi pridnih mesarjev in se-
veda naših gospodinj ter vseh članov društva, 
ki so sodelovali. Vse skupaj pa je bilo začinjeno 
s tistim pristnim domačim obiskom prijateljev, 
znancev, tistih ljudi, ki v našem delu vidijo pove-
zovalno funkcijo. Tisti so se tudi odzvali našemu 
vabilu in mislimo, da jim ni bilo žal. Obiskali so 
nas predstavniki številnih društev ter posame-
zniki in nam dali vedeti, da je naše delo opazno 
in da želijo sodelovanja z nami. 
Na koncu se želimo zahvaliti vsem, ki so sode-
lovali na kolinah Turističnega društva občine 
Markovci. Na tem mestu imamo v mislih vse 
sodelujoče, goste, naše sponzorje in donatorje, 
tudi tiste, ki so se samo oglasili na dvorišču pred 
sv. Izidorjem v Novi vasi. Za vse nas je bilo po-
membno le eno: vzeti si čas za prijatelja, sprego-
voriti besedo, se nasmejati in deliti tako dobre in 
slabe izkušnje, ki jih imamo vsi, ki se ukvarjamo z 
ljubiteljsko dejavnostjo v občini Markovci.

Franc Brodnjak

tnika kmetov, se je počasi selilo v dvorano.
Ker je bil tega dne tudi slovenski kulturni pra-
znik, smo se pred večerjo na kratko z nekaj re-
citacijami poklonili tudi našemu največjemu 
pesniku. 
Gospodinje so imele veliko dela, da so pripravi-
le obilno kolinsko večerjo, na kateri ni manjkalo 
dobre »rezančove župe« pa »hrtišnih kosti«. Na 
mizi je bila tudi sveža svinjska pečenka z »resta-
nim krompirjem«. Manjkalo ni hrena in domačih 
»kašnic«, celo gibanico so spekle. Tu je bilo tudi 
domače vino različnih lastnikov. Vsi, ki smo se 
zbrali na večerji, smo bili navdušeni, še posebej 
organizatorji, saj se nam je pridružilo lepo šte-
vilo povabljenih gostov. Še dolgo v noč smo se 
zabavali ob zvokih naših muzikantov, marsikdo 
se je veselo zavrtel. Pridružili so se nam koran-
ti, ki so se ravno vračali domov. Tudi za njih smo 
naredili malo malice, čeravno se je ura že nagi-
bala proti polnoči. Vsi prisotni smo bili enotnega 
mnenja, da so si naši predniki za ta praznik vzeli 
čas in kar lepo je bilo poslušati starejše, kako so 
obujali spomine na tiste lepe čase, ki pa jih žal 
tisti malo mlajši med nami niso nikoli občutili. 
Morda je ravno zaradi njih potrebno pripravljati 
takšne in podobne dogodke; prav na ta način se 
lahko na podeželju obdrži kakšen lep običaj. 


